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ZAPISNIK 
konstituirajuće sjednice Gradske skupštine Grada Zagreba, 20. lipnja 2001. u Staroj 

gradskoj vijećnici, Ulica sv. Ćirila i Metoda 5/I., dvorana "A", 

s početkom u 10,00 sati 

 

 

Nazočni izabrani gradski zastupnici: Milan Bandić, mr.sc. Božo Biškupić, Ivan Bračić, Goran 

Bradić, dr.sc. Šandor Dembitz, Davor Domazet – Lošo, Igor Dragovan, Radoslav Dumančić, 

dr.sc. Emica Farago, Srećko Ferenčak, Stjepan Fiolić, dr.sc. Krešimir Franjić, Ivan Friščić, 

Pavo Gagulić, mr.sc. Nenad Ivanković, Davor Jelavić, Tomislav Jelić, Ivo Jelušić, Mirjana 

Keleminec, Slavko Kojić∗, Sonja König, Ratko Maričić, Jurica Meić, Miljenko Mesić, 

Aladar Metzinger, Ernestina Novy Radonić, dr.med., Morana Paliković Gruden, Jelena 

Pavičić, Vlasta Pavić, Zlata Pilepić, mr.sc. Ladislav Prežigalo∗, dr.sc. Vesna Pusić, Marko 

Pušić, Igor Rađenović, mr.sc. Miroslav Rožić, dr.sc. Velimir Srića, Nenad Stazić, Mario 

Starešinić, dr.med., Ivan Šikić, Luka Šimurina, mr.sc. Davorin Tepeš, Stipe Tojčić, dr.sc. 

Zdravko Tomac, Lidija Tomić, Ivan Valek, Kažimir Varda, Vladimir Velnić, Jure Vrselja, 

Mislav Žagar. 

 

Nazočni zamjenici gradskih zastupnika: mr.sc. Josip Imprić, mr.sc. Nensi Radulović, dr.sc. 

Mate Ljubičić  i Krasnodar Rora (određeni odlukama političke stranke i nositelja Nezavisne 

liste). 

 

Nazočni zastupnici Hrvatskog sabora: Đurđa Adlešić, Marija Lugarić, Ljiljana Kuhta, Dorica 

Nikolić, Dragutin Novina, Ivić Pašalić, dr.med., Katica Sedmak i dr.sc. Tonči Tadić. 

 

 

 

 

__________________________________________________________________________________ 

∗ Izabrani gradski zastupnici kojima mandat miruje na temelju izjava zbog obnašanja 
nespojive dužnosti po članku 5. Zakona o izboru članova predstavničkih tijela jedinica 
lokalne i područne (regionalne) samouprave. 
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Drugi nazočni: dr.sc. Stjepan Ivanišević – ministar pravosuđa, uprave i lokalne samouprave;  

Mladen Turkalj – zamjenik predsjednika Upravnog suda Republike Hrvatske; Miroslav 

Šumanović – predsjednik Županijskog suda u Gradu Zagrebu i predsjednik Gradskog 

izbornog povjerenstva Grada Zagreba; Teodor Antić – pomoćnik ministra pravosuđa, uprave 

i lokalne samouprave; mr.sc. Ivica Kujundžić –zamjenik županijskog državnog odvjetnika u 

Zagrebu; Mladen Crnjaković – zamjenik općinskog državnog odvjetnika u Zagrebu; Palma 

Klun-Posavec – predsjednica Skupštine Zagrebačke županije; akademik Josip Bratulić – 

predsjednik Matice Hrvatske; Šima Krasić – glavni državni revizor; dr.sc. Zlatan Fröhlich – 

predsjednik Komore Zagreb; Ivan Obad – predsjednik Udruženja obrtnika; Cvijeta Ivana 

Raguž Milanović – Hrvatski zavod za zapošljavanje, Područna služba Zagreb; Ivan Babić – 

načelnik Policijske uprave Zagrebačke; Goran Hill – predsjednik Gradske skupštine u 

prethodnom sazivu; Darinko Kosor i Mladen Vilfan – dosadašnji zamjenici gradonačelnika 

Grada Zagreba; Ferdo Bušić - pročelnik Gradskog ureda za obrazovanje i šport; mr.sc. 

Dragutin Palašek – pročelnik Gradskog ureda za kulturu; Zvonimir Šostar, dr.med. – 

pročelnik Gradskog ureda za zdravstvo, rad i socijalnu skrb; mr.sc. Stjepan Škrapec – 

pročelnik Gradskog ureda za poljoprivredu i šumarstvo; Željko Kralj – pročelnik Gradskog 

ureda za upravljanje imovinom Grada; Slobodan Jeličić – pročelnik Gradskog ureda za 

izgradnju Grada; Zlatko Peršić –pročelnik Gradskog zavoda za planiranje razvoja Grada i 

zaštitu okoliša; Ivan Ćosić – zamjenik pročelnika Gradskog ureda za prostorno uređenje, 

graditeljstvo, stambene i komunalne poslove i promet; Vidoje Bulum – tajnik Gradskog 

poglavarstva Grada Zagreba; Greta Augustinović-Pavičić – zamjenica tajnika Gradskog 

poglavarstva Grada Zagreba; Mario Kuzele – predstojnik Službe za tehničke poslove; Doris 

Kažimir – pročelnica Gradskog zavoda za zaštitu spomenika kulture i prirode; Boris Ordulj – 

posebni savjetnik gradonačelnika; mr.sc. Slavko Dakić – posebni savjetnik gradonačelnika; 

Stjepan Ferin – predsjednik Vijeća gradske četvrti Brezovica; Zdravka Vučkovac – 

predsjednica Vijeća gradske četvrti Črnomerec; Zdravko Vac – predsjednik Vijeća gradske 

četvrti Donji grad; Ivan Kozolić – predsjednik Vijeća gradske četvrti Donja Dubrava; Franjo 

Novosel – predsjednik Vijeća gradske četvrti Gornja Dubrava; dr.sc. Anđelko Šućur – 

predsjednik Vijeća gradske četvrti Gornji grad – Medveščak; Marijan Pilaš – predsjednik 

Vijeća gradske četvrti Maksimir; Tomislav Petrčić – predsjednik Vijeća gradske četvrti Novi 

Zagreb – istok; Andreja Kralj – predsjednica Vijeća gradske četvrti Podsused – Vrapče; 

Stjepan Stublić – predsjednik Vijeća gradske četvrti Sesvete; Mario Jelić – predsjednik 

Vijeća gradske četvrti Stenjevec; Saša Molan – predsjednik Vijeća gradske četvrti Trešnjevka 

– jug; Hrvoje Ozmec – predsjednik Vijeća gradske četvrti Trešnjevka – sjever; Marijan 



- 3 - 

Rajsman – direktor Autobusnog kolodvora d.o.o.; Božo Čović – direktor AGM d.o.o.; Joso 

Bičanić – direktor Čistoće d.o.o.; Ivan Vulas – direktor Gradske plinare d.o.o.; Stjepan 

Črnjak – direktor Gradskog stambeno-komunalnog gospodarstvo d.o.o.; Robert Pavičić – 

direktor Jaruna d.o.o.; Marijan Ožanić – direktor Tehnološkog parka d.o.o.; Biserka Dunda – 

direktorica Vladimira Nazora d.o.o.; Jadranko Robić – direktor Vodoopskrbe i odvodnje 

d.o.o.; mr.sc. Mate Kraljević – direktor Zagrebparkinga d.o.o.; Julius Pevalek – direktor ZET-

a d.o.o.; Ante Ledić – direktor Zrinjevca d.o.o.; Anto Kovačević – Hrvatska kršćanska 

demokratska unija; Antun Solić – Gradska organizacija Hrvatske kršćanske demokratske 

unije; Davor Jurić – Savez samostalnih sindikata Hrvatske; Mirko Blažun – Udruga radničkih 

sindikata Hrvatske; Krešimir Sever – Nezavisni hrvatski sindikati; Bernarda Jurčec – tajnica 

Gradske skupštine Grada Zagreba i djelatnici Stručne službe Gradske skupštine. 

 

Tajnici Gradske skupštine Grada Zagreba gospođi Bernardi Jurčec je na temelju 

Odluke Vlade Republike Hrvatske o sazivanju konstituirajuće sjednice Gradske skupštine 

Grada Zagreba, pripala čast da predsjedava konstituirajućom sjednicom do određivanja 

najstarijeg člana Gradske skupštine. 

U ime Vlade Republike Hrvatske i u svoje osobno ime sve pozdravlja i zahvaljuje na 

odazivu, posebno visokim uzvanicima koji će svojom nazočnošću uveličati ovaj svečani čin. 

Čestita izabranim gradskim zastupnicima, njihovim političkim strankama i nositeljima 

kandidacijskih lista na izbornom uspjehu. 

Moli da joj dopuste da nakon uspješno pripremljenih i provedenih izbora za Gradsku 

skupštinu Grada Zagreba zahvali gradonačelniku Grada Zagreba gospodinu Milanu Bandiću, 

koji je omogućio da se u zgradi Gradskog poglavarstva osiguraju primjereni uvjeti za rad i 

dobra suradnja svih sudionika u pripremi i provođenju izbora. Također zahvaljuje stručnim, 

administrativnim i tehničkim timovima na uspješno obavljenom poslu u svim njegovim 

fazama, sve do pohranjivanja izbornog materijala. 

Zatim zahvaljuje biračkim odborima koji su na 587 biračkih mjesta u Gradu Zagrebu 

zakonito i odgovorno u primjerenom roku utvrdili rezultate glasovanja. Posebno zahvaljuje 

Gradskome izbornom povjerenstvu i u stalnom, i u proširenom sastavu na čelu s 

predsjednikom gospodinom Miroslavom Šumanovićem na zakonitoj i kvalitetnoj pripremi i 

provođenju izbora, do objave izbornih rezultata, bez i jednog prigovora ili žalbe. 
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Stoga je danas moguće na temelju Odluke Vlade Republike Hrvatske održati 

konstituirajuću sjednicu Gradske skupštine. Za konstituiranje Gradske skupštine, prema 

članku 32. Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi potrebna je nazočnost 

većine svih gradskih zastupnika. Sa zadovoljstvom može konstatirati da su svi gradski 

zastupnici nazočni, odnosno da se 51 gradski zastupnik odazvao pozivu za konstituirajuću 

sjednicu. Stoga utvrđuje da su stečeni uvjeti za održavanje konstituirajuće sjednice Gradske 

skupštine. 

Poziva sve prisutne da odaju počast domovini himnom “Lijepa naša”. 

Nakon toga minutom šutnje odana je počast svim palim hrvatskim braniteljima i 

civilnim žrtvama domovinskog rata. 

Njezina dužnost predsjedavanja sjednicom završava utvrđivanjem najstarijega 

gradskog zastupnika, koji će u svojstvu privremenog predsjednika predsjedavati sjednicom 

do izbora predsjednika Gradske skupštine.  

Utvrđuje da će sjednicom predsjedavati gospodin Ivan Šikić. Poziva gospodina Ivana 

Šikića da nastavi voditi konstituirajuću sjednicu Gradske skupštine.  

 

Gospodin Ivan Šikić kao privremeni predsjednik izjavljuje da mu je čast predsjedavati 

konstituirajućom sjednicom Gradske skupštine. 

U svom uvodnom pozdravu neće ih zamarati da ne bi rekli “da starci opet tupe”. 

Nastojat će biti vrlo kratak. 

Biti najstariji član Skupštine ima i svoje čari – čovjek predsjedava ovako velebnom 

skupu. Budući da najstariji predsjedavajući još uvijek dobro izgleda to je dokaz da je ovaj 

saziv Skupštine mladolik.  

S obzirom na to da ovom sjednicom rukovodi najstariji član Gradske skupštine 

gospodin I. Šikić moli da imaju razumijevanja ako prilikom rukovođenja bude nekih manjih 

lapsusa i unaprijed im na tome zahvaljuje. 

Poziva sve dame i gospodu da se na današnji dan sjete hrvatskih lipanjskih žrtava 

Stjepana Radića i njegovih drugova koji su podmuklo ubijeni u Beogradu, u Skupštini 1928. 

godine.  

Odana im je počast. 
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Čast mu je i zadovoljstvo najsrdačnije pozdraviti sve izabrane gradske zastupnike i 

želi im da opravdaju povjerenje koje su stekli na izborima.  

Posebno pozdravlja predstavnike Hrvatskog sabora i predstavnike Vlade Republike 

Hrvatske na čelu s ministrom pravosuđa dr.sc. Stjepanom Ivaniševićem, potpredsjednika 

Hrvatskog sabora gospodina Zdravka Tomca, predstavnike sudbene vlasti, glavnu državnu 

revizoricu, predstavnike Zagrebačke županije, predstavnike Hrvatske akademije znanosti i 

umjetnosti, Sveučilišta u Zagrebu, Matice Hrvatske, načelnika Policijske uprave zagrebačke, 

sve nazočne predstavnike političkih stranaka, predstavnike sindikata, kao i predstavnike 

komora, udruženja i zavoda, gradonačelnika gospodina Milana Bandića  te dosadašnjeg 

predsjednika Gradske skupštine gospodina Gorana Hilla, pročelnike gradskih ureda i službi, 

direktore trgovačkih društava te predstavnike vijeća gradskih četvrti. 

Isto tako pozdravlja predstavnike izbornih povjerenstava, predstavnike GONG-a te 

predstavnike javnog priopćavanja. 

Konstituirajuća sjednica Gradske skupštine Grada Zagreba odvijat će se u skladu s 

određenim odredbama Statuta Grada Zagreba i Poslovnika Gradske skupštine Grada Zagreba. 

Uz poziv za sjednicu primili su i prijedlog dnevnog reda, koji je dogovoren 8. lipnja 

2001. godine na sastanku predstavnika gradskih organizacija političkih stranaka zastupljenih 

u Gradskoj skupštini, nositelja stranačkih i koalicijskih lista i nositelja Nezavisne liste Grada 

Zagreba.  

Stoga predlaže sljedeći dnevni red:  

 

1. Izbor Mandatnog povjerenstva 

2. Izvješće Mandatnog povjerenstva o provedenim izborima s prijedlogom za 

verifikaciju mandata gradskim zastupnicima 

3. Polaganje prisege gradskih zastupnika 

4. Izbor Odbora za izbor i imenovanja 

5. Izbor predsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba  

6. Izbor potpredsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba  

7. Izbor gradonačelnika Grada Zagreba  
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8. Izbor dvaju zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba  

9. Imenovanje tajnika Gradske skupštine Grada Zagreba  

Napominje da se dnevni red utvrđuje na početku sjednice a može se promijeniti u 

tijeku sjednice na prijedlog privremenog predsjednika, ili najmanje jedne desetine gradskih 

zastupnika u skladu s člankom 4. Poslovnika Gradske skupštine. 

Otvara raspravu o prijedlogu dnevnog reda. Nitko se nije javio za riječ.  

Budući da nema prijedloga za izmjenu ili dopunu predlaže da glasaju o dnevnom 

redu. 

Nakon glasanja privremeni predsjednik ustanovljuje da je Gradska skupština 

jednoglasno prihvatila sljedeći: 

 

dnevni red: 
 
1. Izbor Mandatnog povjerenstva 

2. Izvješće Mandatnog povjerenstva o provedenim izborima s prijedlogom za verifikaciju 

mandata gradskim zastupnicima 

3. Polaganje prisege gradskih zastupnika 

4. Izbor Odbora za izbor i imenovanja 

5. Izbor predsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba  

6. Izbor potpredsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba  

7. Izbor gradonačelnika Grada Zagreba  

8. Izbor dvaju zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba  

9. Imenovanje tajnika Gradske skupštine Grada Zagreba  
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1. Izbor Mandatnog povjerenstva 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić napominje da se Mandatno povjerenstvo bira 

na prijedlog privremenog predsjednika ili najmanje jedne desetine gradskih zastupnika. 

Predlaže da se za predsjednika Mandatnog povjerenstva izabere gospodin Ivan Valek iz 

HNS-a, a za članove: Mirjana Keleminec iz SDP-a, Luka Šimurina iz SDP-a, Jure Vrselja iz 

HDZ-a i Aladar Metzinger kao nezavisni kandidat. 

Pita ima li drugih prijedloga? Nitko se nije javio za riječ pa otvara raspravu. Ni ovaj put 

se nitko ne javlja pa zaključuje raspravu.  

Stavlja na glasovanje Prijedlog da se u Mandatno povjerenstvo izaberu: 

1. Ivan Valek za predsjednika, 

2. Mirjana Keleminec za člana, 

3. Luka Šimurina za člana, 

4. Jure Vrselja za člana, 

5. Aladar Metzinger za člana.  

Nakon glasovanja privremeni predsjednik ustanovljuje da je Gradska skupština 

jednoglasno izabrala Mandatno povjerenstvo odnosno donijela sljedeći 

 

Zaključak 

o izboru predsjednika i članova Mandatnog povjerenstva 

  

U Mandatno povjerenstvo biraju se: 

 

 za predsjednika: IVAN VALEK 

 za članove:  1. MIRJANA KELEMINEC 

   2. LUKA ŠIMURINA 

   3. JURE VRSELJA 

   4. ALADAR METZINGER 

  

Zaključak se prilaže zapisniku. 

 

Moli Mandatno povjerenstvo da se povuče i pripremi izvješće. Za to vrijeme ostalima 

predlaže stanku od 20 minuta. Nastavit će s radom u 10,45 sati. 

Nakon stanke Gradska skupština nastavlja s radom.  
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2. Izvješće Mandatnog povjerenstva o provedenim izborima s prijedlogom za 

verifikaciju mandata gradskim zastupnicima 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić moli predsjednika Mandatnog povjerenstva 

gospodina Ivana Valeka da podnese izvješće.  

 

Gospodin Ivan Valek, predsjednik Mandatnog povjerenstva podnosi izvješće.  

Na temelju članka 7. Poslovnika Gradske skupštine Grada Zagreba (Službeni glasnik 

Grada Zagreba 14 iz 2000. godine) Mandatno povjerenstvo podnosi Gradskoj skupštini 

Izvješće o provedenim izborima s prijedlogom za verifikaciju mandata gradskim  

zastupnicima.  

Mandatno povjerenstvo razmotrilo je Izvješće Gradskoga izbornog povjerenstva Grada 

Zagreba o izborima za članove Gradske skupštine Grada Zagreba, koji su provedeni 20. 

svibnja 2001. godine, Zapisnik o radu Izbornog povjerenstva za kandidacijske liste za izbor 

članova Gradske skupštine Grada Zagreba, akt objave Gradskoga izbornog povjerenstva 

Grada Zagreba, te je konstatiralo da je Gradsko izborno povjerenstvo Grada Zagreba na 

temelju članaka 30., 48. i 49. Zakona o izboru članova predstavničkih tijela jedinica lokalne i 

područne (regionalne) samouprave utvrdilo i objavilo rezultate izbora za članove Gradske 

skupštine Grada Zagreba.  

Gradsko izborno povjerenstvo Grada Zagreba utvrdilo je da su izbori za članove Gradske 

skupštine Grada Zagreba provedeni u skladu sa Zakonom o izboru članova predstavničkih 

tijela jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave i da nije podnesen niti jedan 

prigovor zbog nepravilnosti u postupku kandidiranja i izboru članova Gradske skupštine 

Grada Zagreba. Od ukupno 694.586 birača upisanih u popis birača glasovalo je 276.359 

birača, odnosno 39,79%. Nevažećih je bilo 4.550 glasačkih listića, odnosno 1,65%. 

Budući da je Statutom Grada Zagreba (Službeni glasnik Grada Zagreba 19/99) umjesto 

zakonskog naziva član Gradske skupštine Grada Zagreba propisan naziv gradski zastupnik u 

daljnjem tekstu ovog izvješća koristite će se naziv gradski zastupnik, osim kada se navode 

odredbe Zakona ili tekst Izvješća Gradskoga izbornog povjerenstva Grada Zagreba.  

Rezultati izbora na temelju kandidacijskih lista: 

Socijaldemokratska partija Hrvatske – SDP dobila je 20 mjesta. Izabrani su sljedeći 

kandidati: Milan Bandić, dr.sc. Zdravko Tomac, Ratko Maričić, dr.sc. Šandor Dembitz, 

Nenad Stazić, Igor Rađenović, Vladimir Velnić, Jelena Pavičić, Lidija Tomić, Vlasta Pavić, 
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Igor Drgovan, Ivo Jelušić, Slavko Kojić, mr.sc. Ladislav Prežigalo, Zlata Pilepić, Ivan Šikić, 

Jurica Meić, Mirjana Keleminec, Luka Šimurina i Davor Jelavić.  

Hrvatska demokratska zajednica – HDZ, Hrvatska stranka prava – HSP i Hrvatska 

kršćanska demokratska unija – HKDU dobile su 14 mjesta. Izabrani su sljedeći kandidati: 

mr.sc. Davorin Tepeš, mr.sc. Božo Biškupić, mr.sc. Miroslav Rožić, Tomislav Jelić, Pavo 

Gagulić, Stjepan Fiolić, Ernestina Novy-Radonić, dr.med., Mario Starešinić, dr.med., Ivan 

Bračić, Radoslav Dumančić, Ivan Friščić, Goran Bradić, Kažimir Varda i Jure Vrselja. 

Hrvatska narodna stranka – HNS dobila je 12 mjesta. Izabrani su sljedeći kandidati: dr.sc 

Vesna Pusić, dr.sc. Krešimir Franjić, Stipe Tojčić, Marko Pušić, Srećko Ferenčak, Mislav 

Žagar, dr.sc. Velimir Srića, Sonja König, Ivan Valek, Morana Paliković-Gruden, dr.sc. Emica 

Farago i Miljenko Mesić. 

Nezavisna lista Grada Zagreba, nositelja liste dr.sc. Miroslava Tuđmana dobila je 5 

mjesta. Izabrani su sljedeći kandidati: dr.sc. Miroslav Tuđman, dr.sc. Andrija Hebrang, mr.sc. 

Nenad Ivanković, Davor Domazet-Lošo i Aladar Metzinger. 

Gradsko izborno povjerenstvo dostavilo je utvrđene i objavljene rezultate izbora 

političkim strankama koje su predložile kandidacijske liste i nositeljima nezavisnih lista 

Grada Zagreba. Političke stranke i nositelj Nezavisne liste Grada Zagreba čije su 

kandidacijske liste dobile mjesto u Gradskoj skupštini Grada Zagreba upozoreni su na 

odredbu članka 5. Zakona o izboru članova predstavničkih tijela jedinica lokalne i područne 

(regionalne) samouprave kojom su utvrđene dužnosti koje su nespojive s dužnošću člana 

predstavničkih tijela jedinice lokalne i područne samouprave, te na odredbu članka 41., 

stavka 1. Statuta Grada Zagreba, kojim su utvrđene dužnosti koje su, pored onih utvrđenih 

Zakonom,  nespojive s dužnošću gradskog zastupnika.  

U skladu s odredbom članka 5., stavka 3. Zakona osoba koja obnaša neku od nespojivih 

dužnosti dužna je pri konstituiranju predstavničkog tijela izjasniti se o tome prihvaća li 

dužnost člana predstavničkog tijela, ili nastavlja s obnašanjem nespojive dužnosti u kojem 

slučaju joj mandat miruje, a zamjenjuje ju zamjenik sukladno odredbama članka 8., stavaka 

2. i 3. Zakona.  

Izabrani članovi Gradske skupštine mogu podnijeti ostavku na dužnost člana Gradske 

skupštine Grada Zagreba temeljem članka 7., podstavka 1. Zakona. 

Zbog obnašanja nespojive dužnosti po članku 5. Zakona na temelju izjava izabranih 

članova Gradske skupštine, mandat miruje sljedećim gradskim zastupnicima: Slavku Kojiću i 

mr.sc. Ladislavu Prežigalu – izabranim s kandidacijske liste Socijaldemokratske partije 

Hrvatske – SDP. Na dužnost gradskog zastupnika ostavke su podnijeli dr.sc. Miroslav 
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Tuđman i dr.sc. Andrija Hebrang, izabrani s Nezavisne liste Grada Zagreba. Političke stranke 

odnosno nositelj Nezavisne liste Grada Zagreba odredili su s kandidacijskih lista zamjenike 

članova: 

- Socijaldemokratska partija Hrvatske – SDP za zamjenika Slavku Kojiću odredila je 

mr.sc. Nensi Radulović, a za zamjenika mr.sc. Ladislavu Prežigalu odredila je mr.sc. 

Josipa Imprića.  

- nositelj Nezavisne liste Grada Zagreba za zamjenika dr.sc. Miroslavu Tuđmanu 

odredio je Krasnodara Roru, a za zamjenika dr.sc. Andriji Hebrangu odredio je dr.sc. 

Matu Ljubičića. 

Mandatno povjerenstvo predlaže Gradskoj skupštini Grada Zagreba da verificira mandate 

sljedećim gradskim zastupnicima: 

Milanu Bandiću – SDP, mr.sc. Boži Biškupiću - HDZ, Ivanu Bračiću - HDZ, Goranu Bradiću 

- HKDU, dr.sc. Šandoru Dembitzu - SDP, Davoru Domazetu-Loši - nezavisni, Igoru 

Dragovanu - SDP, Radoslavu Dumančiću - HDZ, dr.sc. Emici Farago - HNS, Srećku 

Ferenčaku - HNS, Stjepanu Fioliću - HDZ, dr.sc. Krešimiru Franjiću - HNS, Ivanu Friščiću - 

HSP, Pavi Gaguliću - HDZ, mr.sc. Josipu Impriću - SDP, mr.sc. Nenadu Ivankoviću - 

nezavisni, Davoru Jelaviću - SDP, Tomislavu Jeliću - HDZ, Ivi Jelušiću - SDP, Mirjani 

Keleminec - SDP, Sonji König - HNS, dr.sc. Mati Ljubičiću - nezavisni, Ratku Maričiću -  

SDP, Jurici Meiću - SDP, Miljenku Mesiću - HNS, Aladaru Metzingeru - nezavisni, Ernestini 

Novy Radonić, dr.med. - HDZ, Morani Paliković Gruden - HNS, Jeleni Pavičić - SDP, Vlasti 

Pavić - SDP, Zlati Pilepić - SDP, dr.sc. Vesni Pusić - HNS, Marku Pušiću - HNS, mr.sc. 

Nensi Radulović - SDP, Igoru Rađenoviću - SDP, Krasnodaru Rori - nezavisni, mr.sc. 

Miroslavu Rožiću - HSP, dr.sc. Velimiru Srići - HNS, Mariju Starešiniću, dr.med. - HDZ, 

Nenadu Staziću - SDP, Ivanu Šikiću - SDP, Luki Šimurini - SDP, mr.sc. Davorinu Tepešu - 

HDZ, Stipi Tojčiću - HNS, dr.sc. Zdravku Tomcu - SDP, Lidiji Tomić - SDP, Ivanu Valeku - 

HNS, Kažimiru Vardi - HDZ, Vladimiru Velniću - SDP, Juri Vrselji - HDZ, Mislavu Žagaru 

- HNS. 

 Mandatno povjerenstvo predlaže Gradskoj skupštini Grada Zagreba da prihvati ovo 

izvješće i donese zaključak u predloženom tekstu.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić zahvaljuje gospodinu Ivanu Valeku koji 

je podnio izvješće u ime Mandatnog povjerenstva. Otvara raspravu.  Nitko se nije javio za 

riječ pa zaključuje raspravu. 
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Prijedlog zaključka su primili. Predlaže da se prihvati predloženi zaključak u tekstu 

kako ga je predložilo Mandatno povjerenstvo. 

Stavlja na glasovanje Prijedlog zaključka. 

Nakon glasovanja privremeni predsjednik ustanovljuje  i utvrđuje da je Gradska 

skupština jednoglasno prihvatila prijedlog i donijela  

 

Zaključak 

 

u tekstu kako ga je predložilo Mandatno povjerenstvo. 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  
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3. Polaganje prisege gradskih zastupnika 

 

Gospodin Ivan Šikić, privremeni predsjednik čita tekst Prisege: 

“Prisežem svojom čašću da ću dužnost gradskog zastupnika obavljati savjesno i 

odgovorno i da ću se u svom radu pridržavati Ustava, zakona, Statuta i odluka Grada 

Zagreba, da ću štititi ustavni poredak Republike Hrvatske, te se zauzimati za svekoliki 

probitak Grada Zagreba i Republike Hrvatske.” 

Moli gradske zastupnike da nakon poziva ustanu i izgovore riječ “prisežem”. 

Nakon toga privremeni predsjednik Gradske skupštine proziva gradske zastupnike prema 

abecednom redoslijedu (svi su bili na sjednici) i svaki od njih pojedinačno je prisegnuo.  

 

Poslije polaganja prisege gospodin Ivan Šikić, privremeni predsjednik je obavijestio 

prisutne o osnovanim klubovima gradskih zastupnika i njihovim predsjednicima.  

Sukladno članku 33. Poslovnika Gradske skupštine gradski zastupnici mogu osnovati 

klub gradskih zastupnika prema stranačkoj pripadnosti, odnosno klub nezavisnih gradskih 

zastupnika. Gradski zastupnici dviju ili više političkih stranaka i nezavisni gradski zastupnici 

mogu osnovati zajednički klub. Klub mogu osnovati najmanje tri gradska zastupnika a 

predsjednik kluba je dužan u pisanom obliku obavijestiti o tome tajnika Gradske skupštine. 

Obavijest mora sadržavati naziv kluba, ime predsjednika kluba i imena članova kluba.  

Tajnica Gradske skupštine je primila obavijest o osnivanju sljedećih klubova gradskih 

zastupnika:  

- Socijaldemokratske partije Hrvatske (SDP-a)  - predsjednik Kluba je gospodin 

Vladimir Velnić, 

- Hrvatske narodne stranke (HNS-a), a predsjednik Kluba će biti naknadno izabran,  

- Hrvatske demokratske zajednice (HDZ-a), Hrvatske stranke prava (HSP-a), Hrvatske 

kršćanske demokratske unije (HKDU-a), predsjednik Kluba je gospodin Tomislav 

Jelić, a naziv Kluba je Klub hrvatskog bloka,  

- nezavisnih gradskih zastupnika, predsjednik kluba je mr.sc. Nenad Ivanković, a naziv 

Kluba je Klub gradskih zastupnika Nezavisne liste Grada Zagreba.  

Izabranim gradskim zastupnicima, čije su mandate upravo verificirali čestita na izboru i 

želi puno uspjeha u radu. 
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4. Izbor  Odbora za izbor i imenovanja 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić napominje da se Odbor za izbor i imenovanja 

bira na prijedlog privremenog predsjednika ili najmanje jedne desetine gradskih zastupnika. 

Odbor za izbor i imenovanja ima predsjednika i četiri člana (članak 6. Poslovnika). Stoga 

predlaže da se za predsjednika Odbora za izbor i imenovanja izabere gospodin Ivo Jelušić iz 

SDP-a, te za članove Jelena Pavičić iz SDP-a, dr.sc. Krešimir Franjić iz HNS-a, Mislav Žagar 

iz HNS-a i Pavo Gagulić iz HDZ-a. 

Pita ima li drugih prijedloga? 

Daje riječ gospodinu Radoslavu Dumančiću. 

 

Gospodin Radoslav Dumančić sukladno članku 49. Poslovnika o radu Gradske skupštine, 

stavku 4. koji glasi: “Sastav stalnih radnih tijela, u pravilu, odgovara stranačkoj strukturi 

Gradske skupštine”, predlaže da se spomenuti prijedlog povuče i uskladi sa stranačkom 

strukturom Gradske skupštine. Pretpostavlja da je odnos 3 prema 2 u korist većinskog sastava 

ove skupštine primjeren za ovo izuzetno važno tijelo odnosno odbor Gradske skupštine. Misli 

da ako se prema onoj narodnoj poslovici po jutru dan poznaje, ovaj prijedlog ne sluti na 

dobro. U ovom se slučaju radi o majorizaciji jer su dva kandidata iz SDP-a, a dvojica iz 

HNS-a i jedan iz HDZ-a. Bilo bi daleko primjerenije da se sukladno stranačkoj strukturi 

povuče ovaj prijedlog i podnese novi koji bi bio usklađen sa citiranom odredbom Poslovnika.  

Ovaj će odbor utvrđivati prijedloge za vrlo bitne izbore i imenovanja  u Gradskoj  

skupštini. Misli da se na ovom primjeru odnosno sastavu spomenutog odbora pokazuje dobra 

volja da se poštuje izabrana stranačka struktura u Gradskoj skupštini. 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić daje riječ gospodinu Jeliću. 

 

Gospodin Tomislav Jelić najprije pozdravlja sve nazočne goste od onih iz Hrvatskog 

sabora i Hrvatske vlade do predsjednika vijeća gradskih četvrti.  

Radi povijesne istine htio bi na nešto upozoriti. Znali su i on je to već nekoliko puta 

istaknuo za ovom govornicom, da je komunizam diskreciona ideologija, što bi zapravo 

značilo ono što komunisti traže za sebe, ne dopuštaju drugima. Stoga valja podsjetiti da u 

vrijeme posljednjeg mandata kada je HDZ upravljao Zagrebom, sastav spomenutog odbora je 

bio tri – dva u korist parlamentarne većine. Dvojica oporbenih članova tadašnjega Odbora za 
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izbor i imenovanja bili su sadašnji gradonačelnik gospodin Milan Bandić i ispred HSLS-a 

gospodin Filip Borac.  

Dakle, samo ono što su tada HDZ-ovci dali njima sada traže od njih.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić naglašava da sastav stalnih radnih tijela u 

pravilu odgovara stranačkoj strukturi Gradske skupštine sukladno stavku 4. članka 49. 

Poslovnika. No, ta se odredba odnosi na sva radna tijela, a ne na pojedino radno tijelo. Stoga 

prethodnu primjedbu na njegov prijedlog ne drži objektivno opravdanom  i stavlja svoj 

prijedlog na glasovanje. Pita javlja li se prije toga još netko za riječ.  

Daje riječ gospodinu Radoslavu Dumančiću. 

 

Gospodin Radoslav Dumančić pita predsjedavajućeg je li dobro razumio da je upravo 

rekao da se to pravilo odnosi na sastav svih radnih tijela. U tom slučaju vrijedi i za sastav 

radnog tijela o kojem se sada treba glasovati.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić ponavlja da se pravilo odnosi na sva tijela, a 

ne na svako tijelo pojedinačno. Daje riječ gospodinu gradonačelniku.  

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić  zbog povijesti i istine budući da se 

govori s govornice koja je povijesno značajno mjesto treba upozoriti na pravu istinu. Neka 

kolega Radoslav Dumančić i kolega Tomislav Jelić kažu pravu istinu do kraja. Za vrijeme 

vladavine HDZ-a omjer u tadašnjem sastavu Skupštine bio  je 26 prema 24 za tadašnju 

opoziciju. Onda je HDZ pridobio dvojicu zastupnika i tako se omjer izmijenio 26 prema 24 

ali za HDZ. U takvoj konstelaciji snaga, nakon te kupovine, HDZ je imao 3 člana u Odboru 

za izbor i imenovanja a opozicija 2. Sada će podsjetiti kakvo je stanje danas.  

U Gradskoj skupštini sada sjedi 20 zastupnika SDP-a, 12 HNS-a, 14 Hrvatskog bloka i 5 

HIP-a, ako se ne vara. To je htio istaknuti zbog istine i povijesti, kad se već kunu poviješću 

za ovom govornicom. U postocima to iznosi 39% mandata u Skupštini ima SDP, 24% HNS, 

27% Hrvatski blok. Ako se to pomnoži s brojem 5 točno će se dobiti podaci na koliko mjesta 

tko ima pravo. Obećali su i to će poštivati do kraja. To im je mogao reći i predsjednik njihove 

stranke, jer je tako bilo najavljeno u pripremi sjednice. Do promila poštivat će to pravilo što 

se tiče sudjelovanja u svim radnim tijelima Skupštine, što nije bio slučaj u spomenute tri 

godine, kada je HDZ obnašao odgovornost upravljanja gradom. Na kraju bi htio naglasiti da 

je to isto tako do promila poštovao posljednjih godinu dana kada su oni preuzeli upravljanje 



- 15 - 

gradom. Sve je to zabilježeno u zapisnicima koji se mogu naći u Stručnoj službi Skupštine. 

Toliko je želio reći što se tiče istine i povijesti.  

Naglašava da su se dva puta sastali pripremajući ovu sjednicu i dogovorili odnosno 

jednoglasno zaključili da će se taj osnovni demokratski postulat, tj. pravilo poštivati. Mogu 

biti sigurni da će tako i biti.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić daje riječ mr.sc Nenadu Ivankoviću.  

 

Gospodin mr.sc. Nenad Ivanković bi želio raspravljati u vezi s ovom točkom. Oni su kao 

Nezavisna lista odnosno HIP-ovci prvi put u Gradskoj skupštini i nada se da to nije i zadnji 

put. Ušli su u Gradsku skupštinu sa skoro 8% glasova. Koliko on razumije Statut Grada 

Zagreba u njegovim odredbama piše da će se po stranačkom principu na neki način dijeliti 

mjesta u određenim radnim tijelima. Imajući to u vidu zanima ga kako 8% može biti nula 

posto u ovom konkretnom slučaju? 

Drugo, pridružuje se raspravama prethodnih kolega jer doista ovaj omjer ne odgovara 

nečemu što bi se ovdje moglo nazvati ne matematikom, jer matematika nije uvijek dobar 

savjetnik u politici, već političkom kulturom i tolerancijom, koju bi trebalo demonstrirati već 

na početku rada Gradske skupštine, ako se ne želi stvoriti  sukob dvaju blokova. Gradska bi 

skupština trebala raditi na dobro Grada Zagreba i Republike Hrvatske, upravo ovako kao što 

su maloprije kao gradski zastupnici prisegnuli. Prema tome, oni također kao HIP, odnosno 

nezavisni zastupnici u Gradskoj skupštini odbijaju ovakav prijedlog.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić zahvaljuje gospodinu Ivankoviću i daje riječ 

mr.sc. Miroslavu Rožiću.  

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić bi htio reći nekoliko rečenica koje drži bitnima zbog 

boljeg razumijevanja, kao doprinos raspravi. 

Nitko u Gradskoj skupštini, ponajmanje oporba, odnosno one stranke i gradski zastupnici 

koji su ostali u oporbi ne osporavaju demokratsko pravo strankama koje su osvojile najveći 

broj mandata tj. onoj stranci i njezinom koalicijskom partneru, da tom većinom izabere 

izvršnu vlast i ljude koji će upravljati Gradom Zagrebom u sljedećem razdoblju. No, isto je 

tako činjenica da je Gradska skupština sastavljena od 19 oporbenih zastupnika i 32 

zastupnika onih stranaka  koje će sastavljati i obnašati izvršnu vlast u Gradu Zagrebu. Dakle, 

bez obzira na to treba li ili ne treba matematiku miješati u politiku elementarni je odnos 3 
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naprama 2 (32 naprama 19). Ističe da govori o skupštinskim tijelima, a ne o izvršnoj vlasti, ne 

o onima koji će upravljati Zagrebom. Dakle, unutar Gradske skupštine odnos je 3 naprama 2 

u korist dviju vladajućih stranaka i misli da se on treba poštivati.  

Htio bi još jednu stvar reći. Konstanta Gradske skupštine, barem dok je on bio vijećnik 

odnosno njezin član  a koliko zna i prije i poslije toga, bila je da se radilo odgovorno s 

dignitetom tako da se poštuju stavovi drugih strana. Isto se tako poštivao navedeni odnos u 

sastavu Gradske skupštine u 10 ili 11 godina, bez obzira na to tko je bio na vlasti, odnosno je 

li se radilo o HDZ-u ili zagrebačkoj krizi i nije ovisilo o tome na koji se način ostvarivala ta 

većina. Stoga moli da se ne bi još jednom odmah na početku rada ove skupštine potvrdile 

riječi njegovog kolege Tomislava Jelića da je komunizam diskreciona ideologija, da razmisle 

o prijedlogu o kojem raspravljaju. Naglašava da se radi o tijelima Gradske skupštine i da bi 

trebali zadržati omjer 3 prema 2 u sastavu njezinih radnih tijela. Neka to poštuju i u tom 

dijelu ne unose nešto novo, jer bi to bio presedan u odnosu na dosadašnji način rada. Ako 

griješi, neka ga isprave i navedu takve presedane ukoliko su se možda dogodili posljednjih 

godina vladavine HDZ-a. Gospođe i gospoda iz SDP-a i HNS-a su tvrdili i još uvijek tvrde da 

su bili i da jesu bolji od njih. Neka to i dokažu.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje i daje riječ gospodinu 

Tomislavu Jeliću.  

 

Gospodin Tomislav Jelić se javio da ispravi kolegu Milana Bandića. Nije istina da je u 

prošlom sazivu, dakle u vrijeme kada su oni imali većinu, poštivan u cijelosti spomenuti 

članak Poslovnika. Naime, svim je kolegama koji su bili u prošlom sazivu znano, da je bilo u 

sastavu tadašnje skupštine 17 oporbenih zastupnika i 33 vladajuća. Doduše, HNS je tada 

glumio “oporbu”. Dakle, samo je jedan član ovoga odbora bio iz oporbenih redova. To je 

istina. Osim toga ne iznenađuje ih što se u startu predlaže ovakav omjer u Odboru za izbor i 

imenovanja jer je to zapravo priprema da se uhljebe partijski činovnici. Prema onome što je 

čuo po hodnicima o prijedlozima za sljedeće točke, evidentno je da gospodin Milan Bandić 

želi imati siguran omjer u ovom odboru.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić daje riječ gospodinu Vladimiru Velniću.  

 

Gospodin Vladimir Velnić ne bi htio raspravljati o tome tko je bolji, a tko lošiji, i tko je 

kada bio pravedniji, već jednostavno o algebri i rezultatima. Uopće nije ništa sporno. Gradska 
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skupština Grada Zagreba ima 17 radnih tijela u kojima ima 85 mjesta. Globalno gledano u 

preraspodjeli tih 85 mjesta po stranačkoj strukturi bit će, kao što je ovdje rečeno, mogu biti u 

to sigurni, svi zastupljeni ovisno o sastavu Skupštine do zadnje decimale. Tako je bilo i u 

prošlom sazivu. Svi znaju da nije moguće te odnose, adekvatne izbornim rezultatima, 

primijeniti na sastav svakog radnog tijela koje ima pet članova. Radi se jednostavno o tome 

da je to neprovedivo.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić zahvaljuje gospodinu Velniću i pita tko se još 

javlja za riječ. Daje riječ gospodinu Stipi Tojčiću. 

 

Gospodin Stipe Tojčić želi ispraviti krivi navod gospodina Tomislava Jelića u vezi s 

njegovom izjavom o tome je li Hrvatska narodna stranka bila oporba ili nije. To je stvarno 

bila oporba, i to vrlo konstruktivna oporba što se može vidjeti i po zapisnicima Gradske 

skupštine. Nisu pričali priče i “bukali” kao on već su bili vrlo konstruktivna oporba 

postojećoj bivšoj vlasti u Zagrebu. Samo je toliko htio reći. 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić još jednom daje riječ gospodinu Radoslavu 

Dumančiću. 

 

Gospodin Radoslav Dumančić predlaže gospodinu Velniću koji tvrdi da je u 17 odbora 

moguće provesti odnos 3 prema 2, da disproporciju 4 prema 1 napravi u npr. sastavu Odbora 

za predstavke i pritužbe građana, a navedenu proporciju uspostavi u sastavu Odbora za izbor i 

imenovanja.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić daje riječ gospodinu Tomcu. 

 

Gospodin dr.sc. Zdravko Tomac bi htio nešto reći kao gradski zastupnik. Današnji je dan 

za one koji su od 1995. godine u ovoj skupštini veliki dan, jer njime završava zagrebačka 

kriza. Nakon šest godina teške borbe do 1995. godine ekipa koja je dobila izbore a nije mogla 

preuzeti upravljanje Zagrebom, jer stranka koja ih sada optužuje nije potvrdila četiri 

gradonačelnika, faktično danas dobiva mandat da upravlja Zagrebom u iduće četiri godine.  

Moli gradske zastupnike da ako govore o prošlosti onda neka kažu punu istinu, a puna je 

istina da  HDZ nije dopustio većini u Skupštini (bio je tada njezin predsjednik) da upravlja 

Zagrebom. Četiri su gradonačelnika (Goran Granić, Dražen Budiša, mr.sc. Ivo Škrabalo i 
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Jozo Radoš) proglašeni nepodobnima, gotovo neprijateljima Hrvatske, tako da nisu mogli biti 

gradonačelnici. Kada već kolege govore o nekakvim metodama pita ih kakve su to bile 

metode. 

Osim toga, za vrijeme vladavine HDZ-a od 1997. do 1999./2000. godine, više je puta 

govorio u ovoj skupštini i upozoravao na činjenice da su sva trojica članova Predsjedništva 

Skupštine (predsjednik i dvojica potpredsjednika) bili iz redova onih 26 zastupnika, a 24 

zastupnika nije imalo ni jednog člana u Predsjedništvu, da od 14 predsjednika odbora, oni 

koji su imali 49% u Skupštini nisu imali više od 2 predsjednika. Prema tome, tražili su da se 

poštuje pravilo koje vrijedi u demokratskim, parlamentarnim državama, ali se nije poštivalo. 

Stoga nemaju moralno pravo optuživati ih za komunističke metode. U prošlom sazivu 

Skupštine držali su se pravila, a držat će ih se i sada. Opozicija u ovoj skupštini ima 37% 

mandata. Kada bi svuda bio odnos 3 prema 2, to bi onda bilo 60 prema 40 i bilo bi više od 

37%. U tom smislu većina ove skupštine se obvezuje i javnost će vidjeti, da će tih 37% biti u 

cijelosti poštivano u ukupnom sastavu vodstva te predsjednika odbora i članova odbora kako 

je i gradonačelnik izjavio do promila, što se tiče stranačke strukture Skupštine.  

To znači da ne može HIP imati u svakom odboru svoga predstavnika, jer ima 10% 

mandata, a jedan predstavnik od pet je 20%.  Ne može u svakom odboru odnos biti 3 prema 

2. Negdje će se morati učiniti iznimka. Hoće li ona biti u ovom ili u onom odboru o tome se 

može raspravljati i legitimno je da oni o tome raspravljaju i predlažu. Međutim, nije lijepo od 

stranke koja je 6 godina stvarala zagrebačku krizu i nije dopuštala da dođe do izražaja volja 

građana, da sada njih koji žele da u ovoj skupštini vlada demokracija, tolerancija i dijalog 

unaprijed optužuje za komunističke metode.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić daje riječ gospodinu Pavi Gaguliću.  

 

Gospodin Pavo Gagulić zbog istine želi još nešto reći.  

I oni koji nisu školovani političari (a zna se da su  u hrvatskoj državi od 3. siječnja u modi 

diplomirani politolozi) nešto su naučili u posljednjih 10 godina. Brojke su neumoljive i 

činjenice se ne mogu mijenjati. U 10 godina HDZ-ove vlasti na izbore u Zagrebu i u državi je 

izlazilo u prosjeku 60% ljudi. Međutim, nakon 3. siječnja na izbore izlazi manji broj ljudi. Na 

prošlim izborima koji su bili isprovocirani i održani su na teret gradskog proračuna tj. 

poreznih obveznika izišlo je 36% birača a na upravo održanim izborima 40%. I poslije svega 

gospodin Tomac postavlja pitanje tko ima legitimitet. 
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Ali trebali bi biti ozbiljni ljudi i, po mogućnosti, normalni Hrvati, kako je bio jednom 

rekao predsjednik Tuđman, počasni građanin ovoga grada, kojemu danas, by the way, 

Gradska skupština nije odala ni počast. Birači jako dobro prepoznaju što se radi. A što se tiče 

izjave gospodina Velnića da mogu biti sigurni da će se ispuniti stranačka zastupljenost u 

skupštinskim tijelima, on ne zna na temelju čega bi mogli biti tako sigurni da će održati svoju 

riječ, s obzirom na sve ono što se događalo od 3. siječnja pa do danas. Neće sada spominjati 

sve pogreške. O tome će se govoriti poslije, jer je njihova demokratska dužnost kao oporbe 

da ih spominju. Navest će samo najnoviji primjer. Zašto nisu digli cijene karata na Jarunu 

prije izbora, već nakon njih? 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje i daje riječ gospodinu Igoru 

Rađenoviću. 

 

Gospodin Igor Rađenović zahvaljuje privremenom predsjedniku što mu je dao riječ. Javio 

se zbog povrede Poslovnika odnosno utvrđenog dnevnog reda. 

Osobno mu oprašta, jer je na početku zamolio da mu oproste lapsuse koje će eventualno 

napraviti. Naime, privremeni je predsjednik dopustio da ova rasprava ode izvan okvira koji su 

Poslovnikom predviđeni. Iako misli da je dobro što se tiče političke javnosti da predstavnici 

HDZ-a i HIP-a nastave raspravu, jer misli da to SDP-u samo može podići ugled a njima ga 

smanjiti, ipak moli da se vrate na točku dnevnog reda. Dakle, predlaže privremenom 

predsjedniku da postavi pitanje ima li protuprijedloga za izbor članova Odbora za izbor i 

imenovanja. Ako nema protuprijedloga moli ga da stavi svoj prijedlog na glasovanje i da 

Gradska skupština nastavi dalje s radom. 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje i daje riječ gospodinu 

Miroslavu Rožiću da ispravi netočan navod.  

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić koristi se svojim pravom da ispravi netočan navod svoga 

prethodnika iz SDP-a. Molio bi ubuduće  i ostale zastupnike da vode računa o tome da za 

ovom govornicom ne nastupaju predstavnici HDZ-a i HIP-a nego predstavnici Hrvatskog 

bloka i HIP-a. Zapravo možda bi i umjesto HIP-a trebalo govoriti  o nezavisnoj listi kao što je 

već i predsjedavajući pročitao navodeći nazive klubova u ovoj skupštini.  
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Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje i daje riječ gospodinu 

Vladimiru Velniću.  

 

Gospodin Vladimir Velnić podsjeća da je danas zadaća Gradske skupštine da osim već 

izabranog Mandatnog povjerenstva utvrdi i sastav Odbora za izbor i imenovanja. Dakle, radi 

se o dvama radnim tijelima ove Skupštine u nizu od 17 radnih tijela. Već su obrazložili zašto 

je predložen ovakav odnos. Ujedno predsjedavajućem predlaže zaključak da za iduću 

sjednicu koja će biti radna, a ne svečana, gospođa tajnica pripremi točne podatke o strukturi 

prema stranačkoj pripadnosti radnih tijela iz prošlih saziva Skupštine Grada Zagreba. Neka to 

bude radni materijal. Kada se već nešto tvrdi treba vidjeti je li to utemeljeno na konkretnim 

podacima. To je njegov prijedlog.  

Malo je nepristojno i stoga se ispričava što se za riječ javlja dva puta, ali izgleda da to 

mora učiniti.  

Osamdeset pet mjesta ima u skupštinskim radnim tijelima. Za sljedeću radnu sjednicu već 

je pripremljen prijedloga da se u 17 radnih tijela, sukladno izbornim rezultatima dakle SDP-u 

7 predsjedničkih mjesta, Hrvatskom bloku 4, HNS-u 4, Nezavisnoj listi Grada Zagreba 2. Isto 

tako u cijelosti sukladno izbornim rezultatima predložit će se da od preostalih 68 mjesta SDP-

u pripadne 26, Hrvatskom bloku 19  mjesta, HNS-u 16, Nezavisnoj listi Grada Zagreba 7 

mjesta. Kad se sve to zbroji, tj. predsjednička mjesta i članstvo u odborima odnosno radnim 

tijelima, u promil će biti raspoređeni i algebarski izraženi sukladno rezultatima dobivenim na 

ovim izborima.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić pita javlja li se još netko za riječ? Daje riječ 

gospodinu Nenadu Ivankoviću.  

 

Gospodin mr.sc. Nenad Ivanković bi samo kratko želio reći dvije stvari.  

Prvo, naravno da je pravo većine da odluči ono što ona smatra da je za nju najbolje. 

Međutim, sasvim je neprikladno da se oporbene zastupnike pri tom uvjerava da će se 

uspostaviti nekakav  ispravan odnos što se tiče sastava odbora koji su puno manje važni od 

ovoga. Da vladajućoj većini taj odbor nije toliko važan ne bi sada vodili o njemu ovu 

raspravu, niti bi vladajuća većina bila toliko nepopustljiva. Prema tome, na ovom se slučaju 

pokazuju njezine stvarne namjere.  

Drugo što je htio reći i što ga je zapravo zaprepastilo u ovoj skupštini jest da predstavnik 

pobjedničkih stranaka na izboru, dakle onih koji imaju većinu, praktički kriminalizira 
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svakoga onoga tko pokuša raspravljati  i tvrdi da diskusija zastupnika HIP-a i Hrvatskog 

bloka odnosno HDZ-a pokazuje kako njima pada ugled, a tobože vladajućim strankama raste. 

Takav odnos prema diskusiji, prema suprotnom mišljenju spada u ono što se zove jednoumlje 

i što se nažalost u Hrvatskoj ponovno stvara a očituje se i kroz medije. Apelira da gradski 

zastupnici ne dopuste da se ono stvara i u Gradskoj skupštini.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje i ponovno pita javlja li se još 

netko za riječ? Budući da se nitko više nije javio zaključuje raspravu. Cijeneći sve ono što je 

bilo rečeno u raspravama i replikama zaključuje da nekih objektivno ozbiljnijih i opravdanih 

razlika od onoga što je on predložio nije bilo.  

Stoga stavlja na glasovanje svoj prijedlog da se u Odbor za izbor i imenovanja izaberu: 

1. za predsjednika Ivo Jelušić, 

2. za člana Jelena Pavičić, 

3. za člana dr.sc. Krešimir Franjić, 

4. za člana Mislav Žagar, 

5. za člana Pavo Gagulić. 

Nakon glasovanja privremeni predsjednik utvrđuje da je 32 gradska zastupnika glasovalo 

“za” i 19 “protiv” te objavljuje da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je Gradska 

skupština Grada Zagreba donijela 

Zaključak 

o izboru predsjednika i članova Odbora za izbor i imenovanja, 

  

U Odbor za izbor i imenovanja biraju se: 

 za predsjednika: IVO JELUŠIĆ 

 za članove:  1. JELENA PAVIČIĆ 

   2. dr.sc. KREŠIMIR FRANJIĆ 

   3. MISLAV ŽAGAR 

   4. PAVO GAGULIĆ 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

u tekstu kako ga je predložio privremeni predsjednik. 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  
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Moli Odbor za izbor i imenovanja da se povuče i pripremi prijedloge zaključaka: o 

izboru predsjednika Gradske skupštine, o izboru potpredsjednika Gradske skupštine, o izboru 

gradonačelnika Grada Zagreba, o izboru dvaju zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba te o 

imenovanju tajnika Gradske skupštine. Predlaže stanku od 40 minuta. Budući da je u dvorani 

nastao žamor daje stanku samo do 12 sati.  

Nakon stanke privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić moli gradske zastupnike da 

sjednu i nastave s radom.  
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5. Izbor predsjednika Gradske skupštine  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić napominje da se predsjednik Gradske 

skupštine Grada Zagreba bira iz redova gradskih zastupnika na prijedlog Odbora za izbor i 

imenovanja. Prijedlog kandidata može podnijeti i najmanje jedna petina gradskih zastupnika.  

Predsjednik se bira većinom glasova svih gradskih zastupnika. Gradski zastupnik 

može sudjelovati u podnošenju samo jednog prijedloga kandidata. Izbor predsjednika obavlja 

se javnim glasovanjem zasebno za svakog kandidata. Sukladno članku 44. Statuta Grada 

Zagreba na sjednicama Gradske skupštine glasuje se javno ako Gradska skupština ne odluči 

da se o nekom pitanju glasuje tajno.  

Prijedlog da se glasuje tajno može podnijeti najmanje jedna četvrtina gradskih 

zastupnika, a o tom prijedlogu Gradska skupština odlučuje većinom glasova  svih gradskih 

zastupnika.  

Pita gradske zastupnika ima li drugačijih prijedloga. Daje riječ gospodinu Tomislavu 

Jeliću.  

 

Gospodin Tomislav Jelić se u ime 19 potpisanih članova Gradske skupštine javlja i 

predlaže prije nego što predsjedavajući završi raspravu o točki 5. današnjega dnevnog reda da 

se na temelju članka 165. Poslovnika Gradske skupštine tajno glasuje o izboru predsjednika 

Gradske skupštine. Prijedlog obrazlaže. Tajno glasovanje je najveći doseg demokratskog 

standarda. I današnja je vlast u Gradu Zagrebu u vrijeme vladavine HDZ-a, dakle kada je bila 

oporba, često tražila tajno glasovanje, pa predlagatelji vjeruju da će biti dosljedna.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić zahvaljuje gospodinu Jeliću. Prijedlog je 

potpisalo 19 zastupnika, kvalificirano je podnesen i može ići u proceduru. Stoga stavlja na 

glasovanje prijedlog u ovom slučaju i više od četvrtine gradskih zastupnika da se tajno 

glasuje o izboru predsjednika Gradske skupštine.  

Nakon glasovanja privremeni predsjednik ustanovljuje da prijedlog o tajnom 

glasovanju nije prihvaćen jer je 19 gradskih zastupnika glasovalo “za”, 31 “protiv” i jedan je 

bio uzdržan. 

Odbor za izbor i imenovanja utvrdio je prijedlog kandidata za predsjednika Gradske 

skupštine. Prijedlog Odbora su primili. Moli predsjednika Odbora za izbor i imenovanja da 

obrazloži prijedlog kandidata za predsjednika Gradske skupštine. 
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Međutim, za riječ se javio gospodin Tomislav Jelić i privremeni predsjednik ga je 

upitao što želi reći.  

 

Gospodin Tomislav Jelić je predsjedavajućeg zamolio za stanku za Klub Hrvatskoga 

bloka od 10 minuta.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić napominje da na to po Poslovniku ima 

pravo i daje stanku od 10 minuta.  

 

Gospodin Tomislav Jelić mu zahvaljuje.  

 

Nakon stanke privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić moli gospodina Rožića da 

u ime Kluba Hrvatskog bloka obrazloži zbog čega su tražili stanku.  

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić izvješćuje da je Hrvatski blok tražio stanku da bi se 

konzultirao o mjestu predsjednika Skupštine i sada će obrazložiti zbog čega i na koji način.  

Naravno za njih je nepobitna činjenica da po demokratskim pravilima izvršnu vlast 

treba u Gradu Zagrebu obnašati ona stranka koja je osvojila najviše mandata, odnosno 

povjerenje većine glasača koji su izašli na izbore u Gradu Zagrebu. No, kako je HNS još prije 

nekoliko mjeseci u ovoj vijećnici tvrdio da mjesto predsjednika Skupštine Grada Zagreba 

pripada, po svim demokratskim pravilima, drugoj stranci po broju mandata, odnosno drugoj 

listi po broju mandata, u Hrvatskom su bloku vjerovali kako u međuvremenu članovi HNS-a 

nisu oboljeli od amnezije (kako bi to rekao predsjednik gospodin Mesić, još donedavno član 

tog istog HNS-a). Dakle, mjesto predsjednika Skupštine je pravo one liste odnosno stranke 

koja je druga po broju mandata u Skupštini ne samo po demokratskim pravilima već što bi 

rekli Hrvati na naš epsko-lirski način i po božjem i po narodnom pravu, a to je u ovom 

slučaju Hrvatski blok. I stoga su oni željeli svoga kandidata.  

Još jednom naglašava da je neupitno kako i u demokraciji gradonačelnika i 

Poglavarstvo bira stranka odnosno koalicija  s najvećim brojem mandata. Međutim, 

očigledno je kada je u pitanju predsjednik Skupštine da imaju posla s ljudima, ili barem 

dijelom njih, koji su oboljeli od amnezije i to retrogradne pa ne priznaju niti božje niti ljudsko 

pravo, nego su se unaprijed dogovorili da predsjednik Skupštine i izvršna vlast budu iz 

vladajuće koalicije ne poštujući pri tom broj mandata u Skupštini. Tako su već danas ujutro 

oni koji su čitali novine mogli znati tko će biti predsjednik Skupštine, tko će biti 
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gradonačelnik. Naime, u novinama se tiskaju veliki naslovi tipa: predsjednik Skupštine taj i 

taj, gradonačelnik taj i taj i to bez upitnika i bez uskličnika.  

Njima u Hrvatskom bloku postalo je jasno da je zapravo već dogovoreno i odlučeno u 

koaliciji SDP-a i HNS-a tko će u sljedećem razdoblju voditi Gradsku skupštinu odnosno 

predsjedavati njome te obnašati izvršnu vlast u Gradu Zagrebu. Stoga su tražili stanku da bi 

povukli kandidaturu njihova kandidata, jer nema smisla da produljuju ovu sjednicu i 

insistiraju na nekom glasovanju ako je već sve odlučeno a očigledno da jest (doduše ne može 

se uvijek vjerovati novinarima) ali iz dosadašnjeg tijeka sjednice to je potpuno jasno – fotelje 

su već podijeljene.  

 

Gospođa dr.sc. Vesna Pusić bi htjela ispraviti netočan navod. HNS je stranka s drugim 

najvećim brojem mandata u Skupštini i kao stranka s drugim najvećim brojem mandata ima 

pravo, kao što su uvijek tvrdili i kao što tvrde i danas, na mjesto predsjednika Skupštine.  

A što se tiče odluka koje su donesene unaprijed naglašava da su odluke naravno već 

donesene, ali na izborima. To je tako.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić konstatira da je Odbor za izbor i 

imenovanja utvrdio prijedlog kandidata za predsjednika Gradske skupštine. Prijedlog Odbora 

su primili. Molio bi predsjednika Odbora za izbor i imenovanja da obrazloži prijedlog 

kandidata za predsjednika Gradske skupštine.  

 

Gospodin Ivo Jelušić ponajprije u ime Odbora i svoje osobno ime zahvaljuje gradskim 

zastupnicima na izboru u ovo tijelo i nada se da će opravdati povjerenje Gradske skupštine.  

Kao što je bilo i najavljeno, Odbor je održao sjednicu za vrijeme stanke. Na sjednici 

su bili svi članovi Odbora, dakle radili su u punom sastavu sa svih pet članova.  

Prijedlog Odbora za predsjednika Gradske skupštine su dobili na klupe. Dakle, Odbor 

je odlučio većinom glasova da predloži Gradskoj skupštini da za predsjednika Skupštine 

izabere dr.sc. Velimira Sriću iz Hrvatske narodne stranke.  

Gradski su zastupnici uz prijedlog zaključka o izboru predsjednika na klupe također 

dobili obrazloženje i životopis gospodina Sriće.  

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje i otvara raspravu. Daje 

riječ gospodinu Pavi Gaguliću. 
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Gospodin Pavo Gagulić bi dao jedan ispravak koji je možda tehničke naravi.  S 

obzirom na to da životopis nije bio potpisan rekli su mu da to mora učiniti na sjednici 

Skupštine, a ne na sjednici Odbora. Naime, gospodin Srića je napisao da je bio član Vlade 

Republike Hrvatske od 1986. do 1990. godine. Budući da se činjenice ne žele iskrivljavati 

upozorava da je do 1990. godine postojalo Izvršno vijeće Socijalističke Republike Hrvatske a 

ne Vlada Republike Hrvatske pa moli da se to ispravi. 

 

Privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić mu zahvaljuje. Primili su primjedbu na 

znanje. Pita javlja li se još netko za riječ. Budući da se nitko nije javio zaključuje raspravu.  

Stavlja na glasovanje prijedlog Odbora za izbor i imenovanja da se za predsjednika 

Gradske skupštine izabere dr.sc. Velimir Srića. 

Nakon glasovanja privremeni predsjednik utvrđuje da je 31 gradski zastupnik 

glasovao “za”, 19 “protiv” i 1 bio uzdržan te ustanovljuje da je prijedlog prihvaćen većinom 

glasova i da je Gradska skupština Grada Zagreba donijela 

 

Zaključak 

o izboru predsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba 

 

Za predsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba bira se dr.sc. VELIMIR SRIĆA. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

Nakon pljeska privremeni predsjednik gospodin Ivan Šikić čestita gospodinu 

Velimiru Srići na izboru za predsjednika Gradske skupštine i moli ga da preuzme vođenje 

sjednice.  

 

Gospodin dr.sc. Velimir Srića priznaje da je bilo puno ljepše i puno ugodnije sjediti u 

zastupničkim klupama nego za predsjedničkim stolom.  

Prije svega htio bi zahvaliti na povjerenju i časti koja mu je iskazana ovom prigodom. 

Krenut će od onih kojima najviše zahvaljuje, prije svega od Hrvatske narodne stranke koja ga 

je stavila na svoju listu, iako nije njezin član (ponavlja da ga je Hrvatska narodna stranka 

stavila na listu iako nije njezin član). Pri tome posebno zahvaljuje doktorici Pusić čija 

sposobnost uvjeravanja ga je zapravo motivirala da pristane na kandidaturu i tako ga je 

dovela na ovu stolicu, još uvijek vruću jer je do ovog trenutka na njoj sjedio gospodin Šikić.  
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Isto bi tako htio zahvaliti koalicijskim partnerima iz SDP-a koji su podržali taj 

prijedlog. Zahvalio bi se kolegama iz HIP-a koji su bili protiv, vjerojatno zato što ima bradu. 

Također bi se zahvalio kolegama iz HDZ-a  koji su bili protiv. Međutim, taj njihov protiv 

neće shvatiti jako ozbiljno jer bi htio biti predsjednik svih zastupnika Gradske skupštine i 

uvjerava ih da će se tako ponašati. Budući da je danas bilo pokušaja da se kaže da se pojedini 

zastupnici “grebu” za fotelje  i sl. htio bi još nešto reći. Misli da će svi oni koji budu danas 

izabrani sjesti na vrlo vruće stolice i u Gradu i u Državi koja ima ogroman broj problema s 

kojima se moraju uhvatiti u koštac. Pri tom će se morati žrtvovati  i odigrati tu igru na 

najbolji mogući način. To vrijedi za sve gradske zastupnike jer u ovoj skupštini sjede u istom 

brodu i bit će loše ako budu veslali u dvama različitim smjerovima, posebno tamo gdje to 

stvarno nije potrebno. O pitanjima o kojima se konceptualno ne slažu misli da će imati prilike 

razgovarati.  

Inače osoba je konsenzusa i ne voli situacije 31 prema 19 i tome slično, ali naravno 

svatko ima pravo da zastupa svoje osobno mišljenje.  

Još bi jednu stvar htio reći kad se već govori o foteljama. Kada je prihvatio 

kandidaturu za ovu funkciju njegov je uvjet bio da je obavlja dobrovoljno, volonterski, a ne 

profesionalno. Drugim riječima ovo nije uhljebljenje već pokušaj da se Gradu barem jednim 

malim dijelom budžet oslobodi za druge pametnije namjene.  

Još jednom zahvaljuje svima na povjerenju. Ima svoj šalabahter, ima pomoćnicu i 

nada se da će ostatak sjednice proći u dobrom redu. Sa svoje strane on će se truditi iako mu je 

to prvi put u dugo godina.  

Ispričao bi se i za onu pogrešku u biografiji. Bio je to pokušaj da se stare stvari 

interpretiraju novom terminologijom, ali kolega Gagulić je apsolutno u pravu. Iako je to bila 

republička vlada tada se zvala drugačije – Izvršno vijeće. Prema tome, prigovor je sasvim na 

mjestu. 
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6. Izbor potpredsjednika Gradske skupštine 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića napominje 

da će morati uvodno pročitati nekoliko napomena iz normativnih akata.  

Gradska skupština ima najviše četiri potpredsjednika koje bira iz redova gradskih 

zastupnika, u pravilu, sukladno stranačkoj strukturi Gradske skupštine. Potpredsjednici se 

biraju na prijedlog Odbora za izbor i imenovanja. Njegov su prijedlog gradski zastupnici već 

dobili.  

Prijedlog kandidata isto tako može podnijeti najmanje jedna petina odnosno 10 gradskih 

zastupnika. Prijedlog kandidata za potpredsjednika je pojedinačan, a biraju se većinom 

glasova svih gradskih zastupnika, odnosno apsolutnom većinom. Gradski zastupnik može 

sudjelovati u podnošenju samo jednog prijedloga kandidata, kao i kod kandidata za druge 

funkcije. Sukladno članku 44. Statuta izbori se obavljaju javnim glasovanje, osim ako 

Gradska skupština ne odluči drugačije.  

Odbor za izbor i imenovanja utvrdio je prijedlog kandidata za potpredsjednika Gradske 

skupštine koji je gradskim zastupnicima već podijeljen. Predlaže da o njemu rasprave.  

Isto je tako i 10 gradskih zastupnika podnijelo prijedlog za potpredsjednika Gradske 

skupštine. Prema tome, oba prijedloga bi trebalo uvodno obrazložiti i to jedan u ime Odbora i 

drugi u ime 10 gradskih zastupnika. Krenut će redom, najprije od Odbora za izbor i 

imenovanja. 

 

Gospodin Ivo Jelušić predsjednik Odbora za izbor i imenovanja najprije čestita 

predsjedniku Gradske skupštine Grada Zagreba na izboru. Prije nego što uvodno obrazloži 

prijedlog Odbora za potpredsjednika Skupštine dao bi jedan prijedlog a tiče se onoga o čemu 

je predsjednik maloprije govorio što je također bila tema rasprave na sjednici Odbora. Riječ 

je o profesionalnom, odnosno počasnom obavljanju funkcije predsjednika, odnosno 

potpredsjednika.  

Naime, Zakonom o Gradu Zagrebu koji nije stavljen izvan snage nije uređeno pitanje 

profesionalnog obavljanja dužnosti predsjednika ni potpredsjednika. Međutim, Poslovnikom 

Gradske skupštine koji je još uvijek na snazi utvrđeno je da predsjednik dužnost obavlja 

profesionalno, a potpredsjednik je može obavljati profesionalno.  

Međutim, s obzirom na to da je stupio na snagu novi Zakon o lokalnoj i područnoj 

(regionalnoj) samoupravi, a njime nije izričito omogućeno da predsjednik ili potpredsjednik 

predstavničkih tijela svoje dužnosti obavljaju profesionalno već počasno, Poslovnik Gradske 
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skupštine je u koliziji s tim zakonom. U međuvremenu, svi to vjerojatno znaju, priprema se 

novi zakon o Gradu Zagrebu koji će uskoro biti donesen, a koji će drugačije regulirati tu 

materiju nego Zakon o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi. Stoga Odbor predlaže 

da se o profesionalnom, odnosno počasnom obavljanju dužnosti predsjednika i 

potpredsjednika ne odlučuje dok se ne donese novi zakon koji će to podrobno regulirati. 

Dakle, predlaže se da se za sada ne donosi odluka o profesionalnom, odnosno volonterskom 

obavljanju ni jedne od tih dviju dužnosti dok to novi zakon ne regulira. Nakon toga će na 

temelju njegovih odredbi to odgovarajuće regulirati u Poslovniku.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića konstatira da 

će se, drugim riječima, u međuvremenu ta dužnost obavljati volonterski. On se već pred 

gradskim zastupnicima izjasnio da će na tome insistirati i mogu ga slobodno držati za riječ.  

 

Gospodin Ivo Jelušić, predsjednik Odbora za izbor i imenovanja bi ako mu dopuste, 

podnio prijedlog Odbora za potpredsjednike Skupštine.  

Odbor je, kao što je već rekao, zasjedao u punom sastavu i predložio da se za 

potpredsjednika Skupštine izabere gospodin Vladimir Velnić. Gradski zastupnici već imaju 

na klupama prijedlog zaključka, obrazloženje i životopis. Dužan je dodati da su na sjednici 

Odbora raspravljali da predlože i drugoga potpredsjednika ispred Hrvatskog bloka. Međutim, 

iz tehničkih razloga to nisu mogli učiniti jer predstavnici Bloka, odnosno stranke HDZ nisu 

uputili nikakav formalni prijedlog u Tajništvo Skupštine. Jednostavno nisu imali nikakvog 

pravnog temelja ni mogućnosti da taj prijedlog upute Gradskoj skupštini kao ravnopravni 

prijedlog. Naime, za sve ostale prijedloge dobili su potpisane i ovjerene prijedloge 

odgovarajućih stranaka. Stoga je Odbor zauzeo načelni stav da nema ništa protiv toga 

prijedloga, ali iz pravnih i tehničkih razloga nisu mogli o njemu raspravljati pa su 

jednoglasno podržali dogovor da se drugi potpredsjednik predloži u skladu s tzv. drugom 

procedurom tj. da 10 zastupnika predloži drugoga potpredsjednika.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića konstatira da 

su gradski zastupnici čuli obrazloženje i za drugog kandidata za potpredsjednika za 

gospodina mr.sc. Davorina Tepeša, iako nije bilo posebno potrebno jer ga je Odbor već 

podupro u svom prijedlogu. Daje riječ gospodinu Tomislavu Jeliću. 
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Gospodin Tomislav Jelić najprije čestita gospodinu dr.sc. Velimiru Srići na izboru za 

predsjednika Gradske skupštine.  

Ne mora se kolegama iz Odbora ispričavati jer su oni upravo na ovaj način htjeli podnijeti 

prijedlog tj. da 10 zastupnika potpišu prijedlog koji su gradski zastupnici dobili na klupe i 

tako predlože mr.sc. Davorina Tepeša za potpredsjednika Gradske skupštine. Na klupama je i 

njegov životopis priložen uz njegov prijedlog. Gospodin Tepeš je i u prethodnom sazivu 

dobro obavljao tu dužnost i drže da će tako nastaviti i dalje.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića mu 

zahvaljuje i otvara raspravu o prijedlozima Odbora i desetero zastupnika. Nitko se nije javio 

za riječ pa zaključuje raspravu.  

Stavlja na glasovanje prijedlog Odbora za izbor i imenovanja da se za potpredsjednika 

Gradske skupštine izabere gospodin Vladimir Velnić. 

Nakon glasovanja predsjednik se najprije ispričava jer je procedura njegova slabija strana, 

ali trudit će se, budući da je demokracija procedura pa je prema tome moraju maksimalno 

poštivati i utvrđuje da je 45 gradskih zastupnika glasovalo “za” i 5 bilo uzdržano te objavljuje 

da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je Gradska skupština Grada Zagreba donijela 

 

Zaključak 

o izboru potpredsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba 

 

 Za potpredsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba bira se VLADIMIR VELNIĆ. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

Nakon pljeska čestita gospodinu Velniću na izboru za potpredsjednika Gradske 

skupštine. Zatim predlaže da glasaju o prijedlogu desetero zastupnika da se za 

potpredsjednika Gradske skupštine izabere mr.sc. Davorin Tepeš. 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 50 gradskih zastupnika glasovalo “za” i 

1 bio uzdržan te ustanovljuje da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je Gradska 

skupština Grada Zagreba donijela 

 



- 31 - 

Zaključak 

o izboru potpredsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba 

 

 Za potpredsjednika Gradske skupštine Grada Zagreba bira se mr.sc. DAVORIN 

TEPEŠ. 

 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

Nakon pljeska čestita mr.sc. Davorinu Tepešu na izboru za potpredsjednika Gradske 

skupštine Grada Zagreba.  
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7. Izbor gradonačelnika Grada Zagreba  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli gradske 

zastupnike da mu dopuste da i pod ovom točkom pročita nekoliko uvodnih napomena. 

Gradska skupština bira gradonačelnika iz reda gradskih zastupnika, u pravilu, između 

nositelja lista koje su osvojile mandate u Gradskoj skupštini. Kandidata za gradonačelnika 

predlaže Odbor za izbor i imenovanja. Prijedlog može podnijeti i najmanje jedna četvrtina, 

odnosno 13 gradskih zastupnika. Gradski zastupnik može sudjelovati u podnošenju samo 

jednog prijedloga kandidata.  

Gradonačelnik se bira tako da se glasuje za svakog kandidata posebno. 

Izbor gradonačelnika obavlja se javnim glasovanjem, sukladno članku 44. Statuta Grada 

Zagreba, ako Gradska skupština ne odluči drugačije. 

Odbor za izbor i imenovanja utvrdio je prijedlog kandidata za gradonačelnika Grada 

Zagreba koji su primili. Drugih prijedloga nije bilo. Prije nego što otvori raspravu  

predsjednik Odbora bi im trebao obrazložiti prijedlog kandidata za gradonačelnika pa ga moli 

da to učini.  

 

Gospodin Ivo Jelušić obrazlaže da je Odbor za izbor i imenovanja na svojoj sjednici 

nakon rasprave na temelju članka 16. stavka 3. Poslovnika predložio Skupštini da se za 

gradonačelnika izabere gospodin Milan Bandić, diplomirani politolog. Odbor je utvrdio 

navedeni prijedlog većinom glasova. Drugi prijedlozi Odboru nisu podneseni. U materijalu 

koji su primili sadržan je prijedlog zaključka, obrazloženje i životopis gospodina Milana 

Bandića. Predlažu Skupštini da razmotri prijedlog i donese zaključak.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića otvara 

raspravu. Daje riječ gospodinu Tomislavu Jeliću.  

 

Gospodin Tomislav Jelić bi htio obrazložiti razloge zbog kojih zastupnici Hrvatskog 

bloka neće glasovati za prijedlog Odbora za izbor i imenovanja. Neće ih navoditi po 

redoslijedu važnosti.  

Prvi je predizborni prijedlog njihova programa koji su građani imali prilike vidjeti 

tijekom predizborne kampanje a koji je bitno različit od programa Hrvatskog bloka. Stoga je 

jasno da zbog svojih birača oni takav prijedlog ne mogu podržati.  
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Drugi je što predloženi kandidat dolazi ispod onoga ideološkog šinjela koji počiva na 

obmanama poput onih koje su se iznosile prije 3. siječnja prošle godine. Neka mu dopuste da 

tu tvrdnju potvrdi ovom činjenicom. Imali su prilike krajem 1999. godine na predizbornim 

skupovima slušati predsjednika SDP-a kako za govornicom govori o boljem životu svima, a 

ne samo njima. Međutim, danas svi mogu vidjeti da se obećanje o boljem životu ispunilo 

njemu, njegovim bivšim suprugama, gospođi Željki Antunović i maloj nekolicini ljudi uz 

njih.  

Isto se tako cijenjena kolegica Vesna Pusić koja ovdje sjedi s njima, smiješila na jumbo 

plakatima sa dvojicom svojih stranačkih prijatelja i obećavala 200 tisuća novih radnih mjesta. 

Činjenica, odnosno stvarnost je da se novih 50 tisuća radnih mjesta zatvorilo. Kako to 

drugačije nazvati nego obmanom.  

Treći je razlog što je predloženi kandidat znao često obmanjivački nastupati. Neka mu 

dopuste da iznese jedan primjer od prije nekoliko mjeseci koji se dogodio za ovom 

govornicom. Raspravljalo se o oronulim zagrebačkim fasadama i tada je predloženi kandidat 

gospodin Milan Bandić u ulozi gradonačelnika rekao sljedeće (parafrazirat će ga): Gradski 

zastupnici će vidjeti da će urediti sve zagrebačke fasade za 2 – 3 mjeseca, samo će se 

prebacivati skele sa zgrade na zgradu. Ali što je najbitnije to porezne obveznike neće stajati 

ni jedne lipe, već će na svakoj zgradi biti jedna mala pločica na kojoj će pisati tko je to radio. 

Naravno da to graniči s perpetuum mobile, ali budući da gospoda koja pripadaju toj ideologiji 

imaju jednu igračku koja se zove televizija  i ona može jedan dio ljudi uvjeriti da je moguć i 

perpetuum mobile. Nakon toga ti ljudi vrlo brzo shvate da to nije moguće i da su prevareni.  

Isto bi tako želio istaknuti da su svjedoci posljednjih dana kako najistaknutiji obnašatelji 

kako državne tako i gradske vlasti, a tu prije svega misli na gospodina gradonačelnika, polako 

postaju nervozni. I tu bi tvrdnju htio potvrditi dvama primjerima. Prvi je nedavni verbalni 

napad gospodina kandidata na jarunskog ribiča. Rekao mu je: “Vi jeste velik, ali ja sam još 

veći od vas i borio sam se s većima od Vas” i to samo zato što ga je čovjek upozorio da ne 

zna kako će prehraniti djecu ako više ne bude mogao dolaziti na Jarun pecati ribu. Zbog 

smijeha u dvorani gospodin Tomislav Jelić moli predsjednika da ga zaštiti i uvede red.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića ga prije toga 

pita je li se prijavio za raspravu u ime Kuba ili kao gradski zastupnik, kako bi znao koliko još 

ima vremena na raspolaganju.  

 

Gospodin Tomislav Jelić odgovara da govori u ime Kluba.  
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli gradske 

zastupnike da budu tolerantni. Jednom bi rečenicom htio izraziti svoj stav i to citirajući 

jednog francuskog filozofa: “S tobom se ne slažem ni u čemu, ali ću do zadnje kapi svoje krvi 

i do zadnjeg daha svojih pluća braniti tvoje pravo da kažeš što misliš.” Naravno, nije pri tom 

mislio na uvrede, niske udarce i političko manipuliranje. Ovdje bi se svi morali baviti 

interesom Grada, ali svatko ima pravo reći ono što želi u okviru raspoloživog vremena. 

Prema tome, moli gradske zastupnike da saslušaju svakoga tko se prijavljuje za raspravu. 

Poziva gospodina Jelića da nastavi i ispričava se zbog ovoga.  

 

Gospodin Tomislav Jelić zahvaljuje predsjedniku. Želi vjerovati da ga nije htio omesti. 

Kako je obećao naveo bi još jedan primjer. Radi se o nedavnoj izjavi gospođe Antunović koja 

je poznata cijeloj zagrebačkoj javnosti o blagim sucima. Oni su blagi samo zato što ne 

presuđuju onako kako ta ideologija želi. Naime, ta je ideologija prije 3. siječnja izjavila da su 

svi kriminalci i da ih sve treba zatvoriti. No, stvarnost, istina i činjenice se bitno razlikuju od 

te izjave i suci rade po zakonima.  

Peti možda najbitniji razlog je što drži da predloženi kandidat neće moći kvalitetno 

odgovoriti na najnovije obmane Hrvatske vlade u vidu decentralizacije. Ta decentralizacija 

izgleda ovako: županijama i gradovima iznad 30 tisuća stanovnika vraćaju socijalnu skrb, 

školstvo i zdravstvo da o njemu skrbe i da njima upravljaju ali od dosadašnjeg izvora 

potrebnih sredstava vraćaju im samo petinu, a što se tiče četiri petine neka se izvole snaći 

sami. Konkretno u slučaju Grada Zagreba da bi spomenute djelatnosti funkcionirale barem na 

dosadašnjoj razini, tj. imale dosadašnji standard, te četiri petine iznosile bi oko 200 milijuna 

kuna.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića se ispričava 

ali će se sada morati uključiti jer se diskutira mimo dnevnog reda. Vjerojatno će u početku 

biti slab što se tiče procedure, ali mora odmah reći da će insistirati na tome da se drže 

dnevnog reda i da se ne koriste ovom govornicom u smjeru koji dnevni red ne dopušta. Moli 

gradske zastupnike da to uzmu u obzir.  

 

Gospodin Tomislav Jelić mu zahvaljuje i najavljuje da je pri kraju svoje rasprave. Drži da 

je razlog koji je naveo vrlo bitan i zato ga je istaknuo. Itekako će se ticati bilo Proračuna 

Grada Zagreba bilo novih nameta prema građanima Grada Zagreba u vidu poreza. Htio je reći 
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da postoje samo dvije mogućnosti kako da navedene tri djelatnosti funkcioniraju što se tiče 

novčanih sredstava. Prva je da se u Proračunu nađe 200 milijuna kuna, a to bi bilo moguće 

samo na štetu investicija. Međutim, svako zaustavljanje investicija je zaustavljanje razvoja.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića misli da 

ponovno mora intervenirati, jer rečeno evidentno nije u vezi s točkom dnevnog reda. 

Ispričava se, ali kada budu razgovarali o Proračunu onda će gospodin Tomislav Jelić moći na 

ovaj način intervenirati. Mrzi nekome oduzimati riječ i moli gradske zastupnike da ga na to 

ne tjeraju, ali ako pretjeraju to će si pravo uzeti. Misli da je svima jasno da je ovo vodilo 

pretjerivanju.  

 

Gospodin Tomislav Jelić ne drži da se radilo o pretjerivanju. Svojom je raspravom 

zapravo htio isprovocirati kandidata da ne samo onima koji ovdje sjede već i svim građanima 

Grada Zagreba kaže na koji način misli riješiti navedeni problem. To bi utjecalo na način 

njihova glasovanja. Nastaje žamor u dvorani. Budući da mu to gospodin predsjednik nije 

dopustio gospodin Tomislav Jelić mu zahvaljuje na razumijevanju. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića daje riječ 

gospodinu Miroslavu Rožiću koji se javio za raspravu. Pita ga hoće li raspravljati isto u ime 

Kluba ili individualno. Konstatira da će gospodin Miroslav Rožić raspravljati individualno.  

 

Gospodin mr.sc. Miroslav Rožić moli poštovanog gospodina predsjednika da mu dopusti 

da prije svega iskoristi ovu priliku budući da je uzeo riječ, da mu u skladu s dobrim običajima 

i odgojem čestita na izboru za predsjednika Skupštine. S druge strane zahvalio bi mu i na 

tome što kada se ironično zahvalio članovima HDZ-a i HIP-a na glasovanju protiv njega nije 

zahvalio i članovima Hrvatske stranke prava i HKDU-a. Još jednom apelira i na njega i na 

sve druge da vode računa o tome da u Skupštini nema 12 zastupnika HDZ-a ili 11 ili 9, 

odnosno da se ne navode stranke po broju zastupnika, već da se radi o listi koja je izišla 

zajednički na ove izbore pod imenom Hrvatski blok. Ljudi su glasali za Hrvatski blok kao za 

jednu listu koja ima zajednički program i koja se kao takva predstavila biračima. Kao takva 

stranka se predstavlja i ovdje u Gradskoj skupštini pa se treba govoriti o Hrvatskom bloku tj. 

o 14 zastupnika Hrvatskog bloka, a ne o HDZ-u, HSP-u i ne zna ni on o čemu još.  

Što se tiče predsjednikove intervencije da je predsjednik Kluba Hrvatskog bloka gospodin 

Jelić raspravljajući u ime Kluba pretjerao, odnosno govorio izvan dnevnog reda pita 
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razgovara li se ovdje u ovoj raspravi o gradonačelniku Grada Zagreba odnosno razgovara li 

se ovdje o liku i djelu čovjeka, druga i starješine, ili se razgovara o programu onoga tko je 

kandidiran za gradonačelnika. Ako se razgovara o programu onda lijepo moli da to doista 

bude tako jer gospodin Jelić je želio postaviti neka pitanja koja se tiču programa 

gradonačelnika, a ne njega kao osobe.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića bi ako smije, 

samo nešto komentirao. Ispričava se ako je netko shvatio da se nije zahvalio. Komentar o 

ironičnom zahvaljivanju će ignorirati jer se nije zahvalio ironično, osim primjedbe o bradi 

koja je, to priznaje, bila ironična. Međutim, time je zapravo htio biti u skladu s dobrim 

raspoloženjem koje bi trebalo potencirati u diskusiji u Gradskoj skupštini.  

Isto tako napominje da je Hrvatski blok kao takav izašao na izbore i u Gradskoj skupštini 

ima svoj klub zastupnika. Međutim, svaka stranka ovdje nastupa pojedinačno pa bi sada 

nadopunio onu svoju zahvalu. Prekida ga žamor u dvorani i stoga samo kratko zaključuje da 

su na izbore izašle tri stranke sa zajedničkom listom, ali sada neće ulaziti u te stvari. Daje 

riječ gospodinu Nenadu Ivankoviću koji se sljedeći javio za riječ.  

 

Gospodin mr.sc. Nenad Ivanković najprije čestita  u ime Kluba predsjedniku na izboru, 

premda nisu glasovali za njega, ali poštuju demokratska načela, to znači većinu. Prema tome, 

iskreno mu čestitaju na odgovornoj dužnosti.  

Što se tiče ove točke dnevnog reda, reći će vrlo kratko premda govori u ime Kluba, da 

gradskim zastupnicima ne oduzima vrijeme zbog čega neće glasovati za gospodina Milana 

Bandića.  

Prvo, zato što su u izbornoj kampanji doista jasno i argumentirano po njihovom mišljenju 

izjasnili da čovjek kao što je gospodin Bandić ne može uspješno kao gradonačelnik voditi 

ovaj grad. Žele tome ostati dosljedni.  

Drugo, zbog toga što još uvijek nisu zaboravili ono po njihovom mišljenju, skandalozno 

nepotističko pismo koje je proizašlo iz Poglavarstva Grada, a u kojem su pozvani stranačke 

kolege gospodina Bandića da se jave i da će dobiti ili posao ili će im biti pri tome pomognuto 

u situaciji kada Zagreb ima 70 tisuća nezaposlenih i kada taj broj stalno raste. 

Treći razlog zbog kojega ne žele poduprijeti ovaj prijedlog je taj što godinu dana, koliko 

je praktički gospodin Bandić bio na čelu Grada Zagreba, po njihovom mišljenju nije učinjeno 

u Gradu gotovo ništa, a što sasvim sigurno nije učinjeno jest to da nije donijeta nikakva 

razvojna strategija Grada Zagreba bez čega se ovaj grad ne može uspješno razvijati.  
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I na kraju bi iskoristio priliku da kaže, s obzirom na to da je predsjednik ironično 

primijetio da nisu glasovali za njega jer nosi bradu, da to nema veze s njihovom intencijom. 

Imali su taj slogan, ali bili su protiv bradate politike, a ne protiv ljudi koji nose bradu.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića bi prije nego 

što dade riječ gospodinu Tomislavu Jeliću, koji se javio za repliku, htio reći samo jednu 

rečenicu. Tek je sada pogledao u Statut i vidio da je po članku 65. stavku 4. gradonačelnik 

dužan iznijeti program uz prijedlog za izbor članova Poglavarstva. Prema tome, ako danas 

netko kani o tome diskutirati, to je bespredmetna diskusija. Ispričava se što na to nije ranije 

upozorio. 

 

Gospodin Tomislav Jelić zahvaljuje predsjedniku što mu je dao riječ i ne zamjera mu 

puno jer su ovo njegove prve minute u fotelji predsjednika Skupštine, ali će mu ipak 

replicirati na izjavu o strankama koje čine Hrvatski blok. Rekao je da svaka nastupa 

samostalno što nije točno jer nastupa Hrvatski blok, a ne ni HDZ, ni HSP, ni HKDU. To ga 

upozorava. Da su htjeli da svaka nastupa samostalno onda bi i prije izbora izlazili samostalno. 

To je prvo što je htio reći.  

Drugo, vjeruje da će predsjednik sljedećih dana proučiti Poslovnik. Drži da se po 

Poslovniku ne može kao predsjedavajući, dakle primus inter pares, tu gdje sjedi javljati na 

svaku raspravu i svakom replicirati. Ako želi bilo komu replicirati onda treba izaći za 

govornicu. 

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića moli još 

jednom gradske zastupnike da ga shvate danas kao pripravnika na ovoj dužnosti. Za sljedeću 

će se sjednicu ozbiljno pripremiti u tehničkom pogledu. Danas su mislili da će ova sjednica 

biti u velikoj mjeri proceduralna i svečana što bi bilo puno primjerenije. Ispričava se jer 

upravo sada ponovno radi ono zbog čega mu je gospodin Jelić s pravom zamjerio. Međutim, 

neka ga uzme kao dobronamjernog pripravnika. Od sljedeći put nema ni on ni drugi pravo na 

osobne pogreške, osim tamo gdje su dopuštene.  

Pita ima li još prijavljenih za diskusiju. Budući da se nitko nije javio za riječ zahvaljuje se 

svim diskutantima, zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje prijedlog Odbora za izbor i 

imenovanja da se gospodin Milan Bandić  izabere za gradonačelnika Grada Zagreba.  
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Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 31 gradski zastupnik glasovao “za”, 19 

“protiv” i 1 bio uzdržan te ustanovljuje da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je 

Gradska skupština Grada Zagreba donijela 

 

Zaključak 

o izboru gradonačelnika Grada Zagreba 

 

1. Za gradonačelnika Grada Zagreba bira se MILAN BANDIĆ, dipl.politolog.  

2. Gradonačelnik će dužnost obavljati profesionalno. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića srdačno 

čestita gospodinu Milanu Bandiću na izboru što je u dvorani popraćeno pljeskom. Moli 

gospodina gradonačelnika da uzme riječ.  

 

Gradonačelnik Grada Zagreba gospodin Milan Bandić  najprije koristi prigodu da 

čestita predsjedniku Gradske skupštine na izboru.  

Pozdravlja potpredsjednika Hrvatskog sabora, zastupnice i zastupnike Hrvatskoga 

sabora, visoke državne i gradske dužnosnike, kolege gradske zastupnike, tajnicu Gradske 

skupštine, dame i gospodu iz svih medija koji prate i pratit će i ubuduće rad tijela Grada 

Zagreba, na samom početku nakon kratke nepune godine dana odgovornosti za Zagreb 

zahvaljuje Zagrepčanima i ujedno zastupnicima na svakoj njihovoj ruci koja ga je podržala u 

izboru za zagrebačkog gradonačelnika. Čestita i gradskim zastupnicima što su izabrani na tu 

tradicionalnu i uglednu dužnost. Htio bi uz zahvalu izjaviti nešto osobno, a usudit će se to 

reći i svima prisutnima.  

U ovoj povijesnoj dvorani ne sjede pobjednici i pobijeđeni. Svi su zapravo pobjednici 

ili još točnije obveznici Zagrepčanima koji su im povjerili odgovornost za Zagreb. Uz 

razumljive razlike trebali bi pokušati gajiti u povjerenoj im odgovornosti atmosferu dijaloga 

uz argumente tolerancije i partnerstva. Poziva ih da sukladno svojim svjetonazorima 

sudjeluju u ambicioznom i zajedničkom projektu za tolerantniji, demokratski, svijetu otvoren 

i sa svijetom povezan, socijalno osjetljiv Zagreb u kojem će razvitak, ali i svaka ljudska 

patnja, svaki ljudski problem i teškoća biti njihova zajednička briga. Mjera te brige i obveze 

nije naravno za sve jednaka. Njegova je najveća i takvu je prihvaća.  
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Bit će gradonačelnik svih građana i dijelova Zagreba, gradskog središta i tzv. 

periferije i neće naravno osporavati nikome, ne daj Bože, demokratsko pravo da misli 

drugačije. Namjerava biti gradonačelnik dijaloga i tolerancije, poštovatelj zagrebačkih 

tradicija, ali i moderne struke, znanosti i iskustva u utvrđivanju gradske strategije i 

konkretnih programa. Neka im uspjesi budu zajednički a neuspjesi samo njegovi. Prihvatit će 

ih iako je uvjeren da ih neće biti ili će ih biti jako malo. Demistificirao je gradonačelnikovu 

funkciju i poznato je da svoj izbor shvaća kao obvezu. Držat će se obećanja kako neće biti 

samo gradonačelnik, već prije svega građanin među građanima. U taj posao unosit će i dalje 

sve svoje znanje i svu svoju energiju.  

Već je rekao da za dobre stvari treba vremena. Na samom početku rada trebat će zato 

uz sve ove poruke odrediti vrijednosni, strategijski i programski obzor njihove 

četverogodišnje obveze. Odredili su ciljeve vrlo praktično, a dijelom i simbolički, porukom i 

željom da žive kao normalan svijet. Uvjeren je da su ti ciljevi prihvatljivi za sve.  

U atmosferi mnogih, uglavnom nepotrebnih sukoba oko nas želi jasno reći  i posebno 

podcrtati kako je ukupna njegova orijentacija za, a ne protiv. To je orijentacija pokretanja 

pozitivne zagrebačke energije, aktiviranja pasivnih, sumnjičavih i zanemarenih građana, od 

kojih mnogi osjećaju da nemaju nikakve perspektive, u jednom projektu i viziji koji je 

njihova obveza. To je projekt za Zagreb. 

Temelj za tu novu viziju Zagreba sažet će u pet riječi: poticanje svih oblika 

zagrebačke izvrsnosti. U tom znaku, tim obećanjem zahvaljuje svima s kojima je surađivao u 

protekloj godini. Isto tako zahvaljuje damama i gospodi iz stručnih službi koji su pripremili 

ovu sjednicu. Želi svima uspješan rad i suradnju na dobrobit Zagreba i Zagrepčana, sretan 

obiteljski život i osobno zadovoljstvo i sreću.  

Hvala svima, a neka naš Zagreb ide dalje.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića još 

jednom zahvaljuje gospodinu gradonačelniku i još jednom mu čestita.  

Ovime se, kao što je upozoren, smatra da gospodin Milan Bandić prihvaća izbor na 

dužnost gradonačelnika Grada Zagreba i stavlja svoj mandat gradskog zastupnika u 

mirovanje. 
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8. Izbor dvaju zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića se ispričava 

zbog par uvodnih napomena. Zamjenike gradonačelnika Gradska skupština bira većinom 

glasova svih gradskih zastupnika iz reda gradskih zastupnika. Kandidate za zamjenike 

gradonačelnika predlaže Odbor za izbor i imenovanja. Prijedlog kandidata može podnijeti i 

najmanje četvrtina gradskih zastupnika.  

Prijedlog kandidata za zamjenike gradonačelnika je pojedinačan. 

Gradski zastupnik može sudjelovati u podnošenju samo jednog prijedloga kandidata.  

Zamjenici gradonačelnika biraju se tako da se glasuje za svakog kandidata posebno. Izbor 

zamjenika gradonačelnika sukladno članku 44. Statuta obavlja se javnim glasovanjem ako 

nije predloženo i prihvaćeno drukčije.  

Odbor za izbor i imenovanje utvrdio je prijedlog kandidata za zamjenike gradonačelnika 

Grada Zagreba koji su gradski zastupnici već dobili. Moli predsjednika Odbora za izbor i 

imenovanja da obrazloži prijedlog kandidata za zamjenike gradonačelnika Grada Zagreba.  

 

Gospodin Ivo Jelušić najprije komentira da današnji primjer pokazuje da se na sjednicama 

uglavnom i ne sjedi.  

Nakon što je čestitao gospodinu gradonačelniku na izboru, u ime Odbora predložio je 

zamjenike gradonačelnika. Odbor je na sjednici većinom glasova utvrdio dva prijedloga koja 

su pred gradskim zastupnicima na njihovim klupama i to da se za zamjenike gradonačelnika 

izaberu gospođa Morana Paliković Gruden i gospođa Vlasta Pavić.  

U materijalu koji su dobili navedeno je da bi gospođa Morana Paliković Gruden bila 

zamjenica za gospodarstvo, a gospođa Vlasta Pavić za društvene djelatnosti. Obje bi funkcije 

obavljale profesionalno. U materijalu su sadržani njihovi životopisi, prijedlozi zaključaka i 

obrazloženja. Dakle, predlaže Skupštini da prihvati zaključke u tekstu kako ih je predložio 

Odbor.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića otvara 

raspravu. Daje riječ gospodinu Radoslavu Dumančiću.  

 

Gospodin Radoslav Dumančić na samom početku mora izraziti zadovoljstvo da su 

predložene dvije zamjenice. Čak i u našem govoru, čini mu se da nije predviđeno da se 

ženske osobe imenuju zamjenicama.   
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Životopis gospođe Morane Paliković Gruden je u jednom doista drugom području 

apsolutno respektabilan, ali pita se usuđuje li se preuzeti odgovornost za gospodarstvo Grada 

Zagreba. Jednostavno mu se čini da se ovdje događa jedan uistinu čudan obrat.  

Isto mu se tako nameće pitanje ima li ikakve veze činjenica da je glavna urednica 

časopisa “Zaposlena žena” koji je proglasio gospođu Vesnu Pusić ženom godine s činjenicom 

da se danas predlaže za mjesto zamjenice gradonačelnika Grada Zagreba.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića pita javlja li 

se još netko za raspravu. Budući da se nitko nije javio zaključuje raspravu i stavlja na 

glasovanje prijedlog Odbora za izbor i imenovanja da se gospođa Morana Paliković Gruden 

izabere za zamjenicu gradonačelnika Grada Zagreba.  

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 29 gradskih zastupnika glasovalo “za”, 18 

“protiv” i 1 se uzdržao te ustanovljuje da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je 

Gradska skupština Grada Zagreba donijela 

 

Zaključak 

o izboru zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba 

 

1. Za zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba za gospodarstvo bira će MORANA 

PALIKOVIĆ GRUDEN, dipl.politologinja. 

2. Zamjenica gradonačelnika će dužnost obavljati profesionalno. 

 

Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

Izbor gospođe Morane Paliković Gruden za zamjenicu gradonačelnika za 

gospodarstvo gradski su zastupnici popratili pljeskom.  

 

 

Predsjednik stavlja na glasovanje i drugi prijedlog Odbora da se gospođa Vlasta Pavić 

izabere za zamjenicu gradonačelnika Grada Zagreba.  

 

Pojačava se žamor u dvorani. 
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Tajnica Gradske skupštine Grada Zagreba gospođa Bernarda Jurčec odgovara na 

primjedbu iz klupa da je prethodni rezultat glasovanja utvrđen prema broju gradskih 

zastupnika koji su glasovali. Točno je da je ne samo pravo, već i dužnost gradskih zastupnika 

da glasaju, ali već je utvrđen takav rezultat glasovanja.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

napominje da su pažljivo brojali glasove i da je rezultat 29 “za”, 18 “protiv” i 1 uzdržan. 

Može biti da netko nije glasovao, ali to je problem onoga tko je trebao dići listić.  

 
Žamor u dvorani i dalje traje.  
 
 
Tajnica Gradske skupštine Grada Zagreba gospođa Bernarda Jurčec objašnjava da 

gradonačelnik ne može više glasovati jer je njegov mandat u mirovanju.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića ponovno 

stavlja na glasovanje prijedlog Odbor za izbor i imenovanja da se gospođa Vlasta Pavić 

izabere za zamjenicu gradonačelnika i moli da sada budu još pažljiviji da se ne bi dogodilo da 

moraju naknadno intervenirati. 

Nakon glasovanja predsjednik utvrđuje da je 28 gradskih zastupnika glasovalo “za”, 

17 “protiv” (toliko su ih izbrojili jer više ruku nije bilo u zraku) i 1 je bio uzdržan te 

ustanovljuje da je prijedlog prihvaćen većinom glasova i da je Gradska skupština Grada 

Zagreba donijela 

 

Zaključak 

o izboru zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba 

 

1. Za zamjenika gradonačelnika Grada Zagreba za društvene djelatnosti bira se 

VLASTA PAVIĆ, dipl.iur.  

2. Zamjenica gradonačelnika će dužnost obavljati profesionalno.  

 

Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

Izbor gospođe Vlaste Pavić za zamjenicu gradonačelnika za društvene djelatnosti 

gradski su zastupnici popratili pljeskom.  
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Predsjednik moli obje slavljenice da uzmu riječ.  

 

Zamjenica gradonačelnika za gospodarstvo gospođa Morana Paliković Gruden 

najprije moli da joj dopuste da čestita svima izabranima na današnjoj sjednici. Zahvaljuje 

svima koji su glasali za nju, a posebno predsjednici Hrvatske narodne stranke koja vjeruje da 

ona taj posao može obaviti. Obećaje da će dati najbolje od sebe i iz svog dosadašnjeg 

iskustva.  

Ujedno koristi se ovom prigodom da stavi svoj mandat gradske zastupnice u 

mirovanje kako bi mogla prijeći na drugo područje rada, a to je izvršna vlast.  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića 

komentira da će gradonačelnik kao što svi mogu vidjeti biti u jako lijepom i pametnom 

društvu.  

 

Zamjenici gradonačelnika za društvene djelatnosti gospođi Vlasti Pavić danas je 

ukazano veliko povjerenje, kako profesionalno tako i osobno. U ovom, za nju iznimnom 

trenutku izvjesno je da će uložiti sve svoje sposobnosti i sav napor kako bi opravdala ovaj 

izbor na kojem zahvaljuje gradskim zastupnicima. Ovo obećanje nije upućeno samo gradskim 

zastupnicima već i svim građanima Grada Zagreba za dobro kojih moraju svi zajedno još više 

i još bolje raditi. Još jednom zahvaljuje gradskim zastupnicima. Posebno zahvaljuje svojoj 

stranci SDP-u i predsjedniku Gradske organizacije SDP-a gospodinu Milanu Bandiću. 
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9. Imenovanje tajnika Gradske skupštine Grada Zagreba  

 

Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića napominje 

da je Odbor za izbor i imenovanja predložio da se za tajnika Gradske skupštine imenuje 

gospođa Bernarda Jurčec. Prijedlog su gradski zastupnici primili. Pridružio bi ovom 

prijedlogu i osobnu notu jer je u ovih par dana što kontaktira s gospođom Bernardom Jurčec 

vidio da ima sjajnu suradnicu bez koje bi danas ovdje bio izgubljen. Prema tome, unaprijed 

podržava ovaj prijedlog Odbora za izbor i imenovanja i otvara raspravu. Nitko se nije javio za 

riječ i zatvara raspravu.  

Stavlja na glasovanje prijedlog zaključka Odbora da se za tajnika Gradske skupštine 

Grada Zagreba imenuje gospođa Bernarda Jurčec. 

Nakon glasovanja predsjednik ustanovljuje da je Gradska skupština Grada Zagreba 

jednoglasno prihvatila prijedlog i donijela  

 

Zaključak 

o imenovanju tajnika Gradske skupštine Grada Zagreba 

 

 Za tajnika Gradske skupštine Grada Zagreba imenuje se BERNARDA JURČEC, 

dipl.iur.  

 

 Zaključak se prilaže zapisniku.  

 

 

Nakon jednoglasnog imenovanja tajnice Gradske skupštine na predsjednikov poziv da 

to pozdrave posebnim aplauzom gradski su zastupnici zapljeskali.  

 

 

Tajnica Gradske skupštine Grada Zagreba gospođa Bernarda Jurčec je najsrdačnije 

zahvalila zastupnicama i zastupnicima na povjerenju koje su joj ukazali i ne samo da obećaje 

već je uvjerena da će ga zajedno sa svojom Stručnom službom i opravdati.  
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Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića utvrđuje 

da je dnevni red iscrpljen i zaključuje konstituirajuću sjednicu Gradske skupštine Grada 

Zagreba.  

 

 

 

Sjednica je završila u 13,40 sati.  

 

KLASA: 021-05/01-01/8 

URBROJ: 251-11-04-01-2 

Zagreb, 20. lipnja 2001. 

 

 

TAJNICA 

GRADSKE SKUPŠTINE 

 

Bernarda Jurčec, dipl.iur., v.r. 

PREDSJEDNIK 

GRADSKE SKUPŠTINE 

 

Dr.sc. Velimir Srića, v.r. 


	Zaključak
	Predsjednik Gradske skupštine Grada Zagreba gospodin dr.sc. Velimir Srića napominje da su pažljivo brojali glasove i da je rezultat 29 “za”, 18 “protiv” i 1 uzdržan. Može biti da netko nije glasovao, ali to je problem onoga tko je trebao dići listić.

